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ZA DECEMBER NIŽJA PRISPEVNA STOPNJA 
ZA ZDRAVSTVENO ZAVAROVAN JE 

S SKUPNE SEJE ZBORA UPORABNIKOV IN ZBORA IZVAJALCEV SKUPŠČINE OBČINSKE 
ZDRAVSTVENE SKUPNOSTI PTUJ 

4. decembra so se na 6. skupni seji 
v domu ,,Franca Krambergerja" v 
Ptuju zbrali delegati zbora uporabni-
kov in zbora izvajalcev občinske 
zdravstvene skupnosti Ptuj. Na dnev-
nem redu so imeli med drugim tudi 
poročilo o poslovanju občinske in re-
gionalne zdravstvene skupnosti v ob-
dobju januar — september 1975, iz 
katerega je razvidno, da je bilo v le-
tošnjem letu največ poudarka na rea-
lizaciji prispevkov družbenega sekto-
rja in sicer tako v občini kot tudi v 
podravski regiji. Družbeni dogovor, 
sprejet za letošnje leto, je dovoljeval 
zbrati v regiji 570.500.000 dinarjev. 
Za uresničitev prioritetnih nalog, to 
je za gradnjo ptujske in mariborske 
bolnišnice pa se zbirajo še sredstva iz-

ven tega okvira. Število zavarovancev 
se je povečalo za več odstotkov kot je 
bilo predvideno, zato bo po vsej ver-
jetnosti zbranih več sredstev. To bi 
pa pomenilo prekoračiti družbenega 
dogovora, zato so sklenili sprejeti 
predlog sklepa o znižanju prispevne 
stopnje iz dohodka temeljnih organi-
zacij združenega dela v tekočem me-
secu (decembru). Tako bi se naj sto-
pnja znižala od 1,47 na 0,65 % in s 
tako prispevno stopnjo ne bi presegli 
planirane porabe, kot bi jo sicer glede 
na prispevno stopnjo 1,47 (za 5 mili-
jonov din). Kar se pa tiče zdravstve-
nih storitev, so bile le-te glede na plan 
presežene v povprečju kar za 6,5 

Najbolj je to čutiti v specialističnem 
zdravstvu, pri izostankih z dela itd. 

Delegati so poleg predloga sklepa o 
zmanjšani prispevni stopnji sprejeli 
še predlog samoupravnega sporazu-
ma o najmanjšem obsegu zdravstve-
nega varstva v Socialistični republiki 
Sloveniji; to je določitev najmanjšega 
obveznega neposrednega varstva, 
pravice v primeru nesreče pri delu, za 
najmanjši obseg denarnih nadomestil 
in povračila ter opredelitev osnove za 
nadomestilo osebnega dohodka itd. 
Delegati so obravnavali še program 
stabilizacije in splošnega varčevanja. 
Stabilizacijski program je opiejen na 
varčevanje z delovnim časom, zmanj-

šanje staleža, varčevanje pri material-
nih in drugih stroških itd. Dotika pa 
se tudi še izterjave prispevkov, ki jih 
plačujejo zavarovanci kmetje in ose-
be, ki opravljajo samostojno pokli-
cno dejavnost; vsebuje pa še nekatere 
druge ukrepe. Program stabilizacije 
pa ni finančno ovrednoten niti za re-
gijo, občino, bolnišnico, zdravstveni 
dom in ambulante. 

Ob zaključku so sprejeli še osnutek 
programa zdravstvenega varstva po-
dravske regije za leto 1976, ki obsega 
predvsem naloge zdravstvenega var-
stva, izhodišča za kakovostni razvoj 
zdravstvenega varstva in zdravstvene 
dejavnosti, načrtovanje graditev 
zdravstvene zmogljivosti, načrt uspo-
sabljanja strokovnih kadrov ter pra-
vice in dolžnosti udeležencev progra-
ma. MG 

Seminar za 
vodstva ZK 
v občini Ptuj 

Komite OK ZKS Ptuj prireja 
seminar za vodstva organizacij in 
organov Zveze komunistov v 
občini Ptuj. Seminarja se udeležu-
jejo tudi člani komiteja, predsed-
niki komisij in člani političnega 
aktiva. Razdeljen je v dva dela: 
prvi del bo trajal od danes, četrtka 
do sobote in bo spregovoril o 
idejnopolitičnih osnovah organi-
ziranja in uresničevanja družbene 
samozaščite, nalogah in organizi-
ranosti Zveze komunistov in 
ostalih družbenopolitičnih organi-
zacijah v splošni ljudski obrambi, 
gospodarskem položaju v občini 
?tuj, organiziranosti ZKS itd. Po 
sprejemu teoretičnega znanja se 
bodo udeleženci saminaija srečali 
v popoldanskem času s praktič-
nim delom v osnovnih organiza-
cijah. 

Druga polovica se minama pa bo 
začela z delom 8. januajga, 
zaključila pa 10. januaija. Teme 
seminaija so samoupravna organi-
ziranost združenega dela, idejna 
problematika v kulturi, šolstvu in 
znanosti, naloge Zveze komu-
nistov na področju socialne 
politike in podobno. 

MG 

PROBLEMSKA KONFERENCA 
O VZGOJI IN IZOBRAŽEVANJU 
Delegati krajevnih skupnosti, OK ZKS 

Ptuj, OK SZDL Ptuj, OK ZSMS Ptuj , 
OSS, SO, ZZB NOV, samoupravnih inte-
resnih skupnosti in drugi so se v četrtek, 4. 
decembra 1975 zbrali v Narodnem domu v 
Ptuju z namenom, da bi osvetlili probleme 
s področja vzgoje in ' izobraževanja. Kon-
ferenca o vzgoji in izobraževanju naj bi 
postala stalna metoda dela OK SZDL Ptuj 
vsaj enkrat letno. 2e v uvodu je bilo pou-
darjeno, da bo konferenca pripravila pred-
log sklepov in jih poslala vsem udeležen-
cem in ustanovam, ki so na kakršnikoli 
način povezane s tem področjem. 

Številni razpravljalci so v svojih razpra-
vah poudarjali, da so naložbe v kadre te-
melj za razvoj naše družbe. Opozorili so 
tudi na to, da dogovor o solidarnosti ni za-
živel. Kadrovski in prostorski problemi so 
izredno pereči. Za vzgojo osnovnošolske 
mladine imamo na voljo 32 šolskih zgradb, 
od tega je 18 takih, ki so bile zgrajene pred 
prvo svetovno vojno. V treh šolah je triiz-
menski pouk, posebna osnovna šola do-
muje na treh mestih itd. Tempo izgradnje 
šolskega prostora se mora nadaljevati, če 
bo prišlo do predaha, bo to pomenilo 
nazadovanje, kar pa si nikakor ne moremo 
dovoliti, ker bi to obenem pomenilo ne-
moč v izpolnjevanju sklepov partijskih 
kongresov. Tudi obvezen 50 % depozit pri 
investicijah predstavlja določeno oviro in 
razreševanju problema prostora. S podob-
nimi problemi se srečujemo tudi v sred-

njem šolstvu, pred nami je naloga dogra-
jevanja sistema usmerjenega izobraževa-
nja. Potreba po kadrih in šolskem prosto-
ru se bo čez noč povečala. Z razvojem 
celodnevne šole bo prav tako potrebno na-
daljevati, saj daje temelje za odpravo soci-
alnih razlik, to je njeno bistvo. Omeniti še 
velja priprave na združitev osnovnih šol. 

Se je bilo nanizanih problemov, ki pa 
zahtevajo in bodo zahtevali prisotnost re-
ševanja celotne družbe, če bomo hoteli do-
seči tudi rezultate. MG 

POSKUSITE SE VI 

Srečanje 
z zdomci 

bo 
26. decembra 

Koordinacijski odbor za 
vprašanja naših delavcev na 
začasnem delu v tigini pri OK 
SZDL Ptuj je skupaj s 
komisijo za aktivnost ZK v 
zvezi z odhodom in začasnim 
delom naših delavcev v tujino 
pri komiteju OK ZKS Ptuj 
sklenil, da bo srečanje z 
delavci, začasno zaposlenimi v 
tigini, 26. decembra 1975 ob 
14. uri v Narodnem domu v 
Ptuju. Na tem posvetu, ki bo 
obenem politično in kulturno 
obarvan, bo dana informacija 
o delu koordinacijskega od-
bora, politični in gospodarski 
pregled razvoja občine Ptuj v 
obdobju 1976 - 80, infor-
macija o možnostih zaposlo-
vanja v občini, regiji ali 
republiki. Zaključili pa ga 
bodo s kultumim programom. 
Organizatoiji so OK SZDL 
Ptuj, ZS, SO in samoupravne 
interesne skupnosti. Ude-
ležencem posveta pa bodo 
tudi predložili v izpolnitev 
anketo zaradi popolnejšega 
zbira podatkov o naših 
delavcih na začasnem delu v 
tujini. 

MG 
^ 



O magistralnih 
in regionalnih 
cestah v SRS 
do leta 1980 

Na 5. seji izvršnega odbora 
predsedstva OK SZDL Ptuj 4. 
decembra 1975 so v prisotnosti 
delegatov Lokalne skupnosti za 
ceste spregovorili o srednjeročnem 
programu vzdrževanja, rekon-
strukciji, modernizaciji in gradnji 
magistralnih in regionalnih cest v 
SR Sloveniji v obdobju 1976 -
80. Uvodno razmiš^anje je na seji 
podal Jože BotoUn, načelnik 
oddelka za gospodarstvo in 
urbanizem SO Ptuj. 

Srednjeročni plan v bistvu 
z^ema dva plana, plan I in plan II; 
je v celoti finančno nerealno 
ovrednoten in tudi časovno ne 
omejuje posameznih akdj. Akcije 
bi se naj določale v vsakoletnimi 
programi. 

Razprava je nakazala, da je plan 
II reahiejši glede na vire sredstev; 
glede na število km modernizi-
ranih cest v ptujski občini pa je 
sprejemljivejši plan I. V srednje-
ročnmem obdobju naj bi bile 
modernizirane naslednje ceste: 
Ptuj - Spuhlja (magistralna cesta), 
Spuh^a - Ormož (m^stralna 
cesta), M^šperk - Ptuj (odsek 
Ptujska gora - M^šperk), Ptuj -
Senarska, H^dina - Slovenska 
Bistrica (odsek H^dina -
Kidričevo), Spuhlja - Zavrč 
(odsek do Borla), Ptuj - Maribor 
(odsek od Gr^ene naprej) in Ptuj 
- Žihlava od Podvinc naprej. V 
celoti bi realizacija tega plana 
pomenila, da bi potem v ptujski 
občini bilo v tem obdobju 
moderniziranih 46 % regionalnih 
cest. 

Javna razprava o srednjeročnem 
programu vzdrževarya, rekon-
strukcije, modernizacije in gradnje 
magistralnih in regionalnih cest 
SRS v obdobju 1976 - 1980 naj 
bi zajela vsako krajevno konfe-
renco SZDL in OOS. 

MG 

Prebivalci Ptuja, okoličani in z 
njimi tudi delavci temeljne organiza-
cije združenega dela Elektro Ptuj, ki 
skrbijo za električno energijo, pra-
znujejo letos 50-letnico pričetka upo-
rabe električne energije v javne name-
ne v Ptuju. 

14. decembra leta 1975 je bil za 
Ptuj slovesen dan. Ta dan je z oblast-
nim dovoljenjem elektrika osvetlila 
ptujske ulice, stanovanja in javne lo-
kale. Tako se je staro mesto Ptuj v 
večernih urah skupaj z lučmi zasanja-
lo v noč. Ne bi govorili o pomembno-
sti in prednosti električne energije, 
ki je začela poganjati stroje, motorje, 
osvetljevala domove in ulice. Ptuj je 
električno energijo dobil že v okto-
bru, ko je želja po elektriki močno 
porastla, saj so bile dane možnosti za 
razvoj elektrifikacije. Namreč Mari-
bor je električno energijo dobil že leta 
1920 in jo dobival iz elektrarne Fala 
na Dravi. Želje so bile tako močne, 
da so Ptujčani hoteli zgraditi lastno 
električno centralo. V začetku se je 
število odjemalcev električne energije 
počasi večalo, kajti visoka cena je bi-
la glavni vzrok, da je bil odjem elek-
trike nizek. Do druge svetovne vojne 
elektrifikacije v Ptuju in tudi drugod 
ni napredovala. Sicer so v okraju 
zgradili nekaj pomembnih transfor-
matorskih postaj, kot recimo v Vid-
mu, Hajdini, Tržcu, Markovcih itd. 
Mesto je bilo v glavnem elektrificira-
no do leta 1931. 

Po drugi svetovni vojni so se raz-
mere v elektrogospodarstvu bistveno 
spremenile na bolje. Kmalu po vojni 
so si Ptujčani zelo prizadevali in se-
veda storili svoje, da se je dobava 
električne energije normalizirala in 

izboljšala. Z različnimi akcijami je 
električna energija začela svojo neza-
držno pot tudi v najrevnejša območja 
ptujske občine. Ob dostopnih c e n ^ 
in veliki družbeni pomoči je zraslo na 
naših tleh mnogo visokonapetostnih 
vodov, transformatorskih postaj in 
nizkonapetostnih omrežij. V občini 
Ptuj je bilo po letu 1945 zgrajenih 29 
novih transformatorskih postaj z in-
stalirano močjo 9,500 kVA (leta 1945 
300 kVA). 

Ob koncu je treba povedati, da si 
danes življenja brez električne ener-
gije ni moč zamisliti, saj je prodrla v 
vse faze našega življenja in dela. 

Čestitati moramo ptujskim pionirjem 
izpred 50 let, ki so že takrat spoznali 
koristnost in uporabnost te energije 
in ob velikih težavah postavili temelje 
poznejšemu razvoju. (S. H.; Zbornik 
DES Elektro Maribor) 

z. k. 

O srednjeročnem planu razvoja 
KS Kidričevo 

Pred nedavnim je zbor delegatov 
krajevne skupnosti Kidričevo obrav-
naval vrsto aktualnih ter pomembnih 
vprašanj za nadaljnje delo KS Kidri-
čevo. Delegati so se najprej seznanili 
s poročilom o izvršenih sklepih 4. re-
dne seje, nato pa je stekla razprava o 
srednjeročnem planu razvoja KS Ki-
dričevo za obdobje 1976—1980, raz-
prava o programih krajevnih odbo-
rov za leto 1976 ter o začasnem finan-
čnem načrtu za obdobje od januarja 
do marca 1976 leta. Vsekakor je po-
sebno pozornost povzročila razprava 
o srednjeročnem planu razvoja kra-
jevne skupnosti v obdobju 
1976—1980, o katerem pa je razprav-
ljal že tudi svet KO na svoji seji 29. 9. 
1975 skupno s predstavniki družbeno 
političnih organizacij. Tak prečiščen 
osnutek srednjeročnega razvoja KS 
od leta 1976 do 1980 je bil posredo-
van tudi v razpravo družbenopoliti-

čnim organizacijam, organom 
samoupravljanja, TOZD, društvom 
in interesnim skupnostim. Vsak član 
sveta krajevne skupnosti, kot tudi vsi 
delegati ter ostali vabljeni predstavni-
ki DPO so dobili osnutke srednjero-
čnega plana razvoja krajevne skup-
nosti Kidričevo za obdobje 1976— 
1980 leta, pa so zato imeli tudi mo-
žnosti ga temeljito obdelati in podati 
svoje predloge ter pripombe. Obširni 
osnutek plana je vsekakor zanimiv za 
vse občane KS in ne le za člane sveta, 
zbora delegatov in predstavnikov 
DPO ter TOZD, zato bomo skušali v 
prihodnje v našem listu podrobneje 
seznaniti z njim tudi druge občane, 
prav gotovo pa bo služil pri delu tudi 
mnogim drugim KS na območju ob-
čine Ptuj, če ga bodo prilagodili svo-
jim konkretnim problemom. 

FM 

Na pobudo aktiva ZSMS in 
Kulturno umetniškega društva 
Studenice je bilo v kraju opravljenih 
že mnogo uspešnih delovnih akcij. Za 
svojo aktivnost pa so dobili tudi 
veliko občinskih in drugih priznanj. 
Tokrat so sklenili obnovifi Dom kul-
ture. Kljub majhnemu številu članov 
ZSMS v kraju, kakor tudi skromnim 
finančnim sredstvom, se velikega 
dela pri popolni obnovi svojega 
kulturnega doma niso ustrašili. 

Medtem ko so pri KUD-u prispevali 
predvsem finančna sredstva, so se 
mladi, skupaj jih je v aktivu komaj 
22, odločili opraviti vsa dela sami. Za 
obnovo doma pa so prispevali tudi 
13.000 dinarjev, ki so jih zaslužili z 
izvajanjem dramskih del, veselic ali 
drugimi dejavnostmi. 

Kljub temu, da bodo zgradili 
povsem novi, betonski oder, ki ga 
bodo prekrili z parketom, vgradili 
vsa nova razsvetljavna telesa skupno 
z vgrajevanjem električnih kablov, iz 
manjše sobe bodo zgradili oder za 
lutke in godbenike, ponovno zastek-

lili vsa okna, zgradili manjši bife 
opravili vsa pleskarska in druga dela, 
bodo za to delo porabili komaj okoli 
60.000 dinarjev. Med mladimi je 
namreč veliko takšnih, ki so se izučili 
raznih obrtniških del, pa tako 
strokovnosti ne manjka, saj jo bodo 
brezplačno ,,vgradili" v svoj kulturni 
dom. To pa pomeni za kraj in tudi 
mlade velik prihranek, še posebno, če 
k temu dodamo veliko mero dobre 
volje mladih, ki jih ne manjka tako iz 
vrst kmetov, učencev, študentov, 
vajencev pa tudi takšnih z višješolsko 
izobrazbo, uspeh ne more izostati. 

Da je to tudi v praksi potrjeno, 
dokazuje tudi podatek, da so doslej 
za obnovo Doma kulture opravili že 
blizu 1000 udarniških ur. Pri obnovi 
delajo tudi ob praznikih in nedeljah, 
saj se prav na te dneve zbere največ 
mladih pri skupnem delu, kjer je 
mogoče opaziti tudi nekatere starejše 
občane. 

Težko je verjeti, vendar je resnica, 
da peščica 22 mladincev, kolikor jih 
šteje OO ZSMS Studenice, v istem 
obdobju uspešno opravlja kar dve 
veliki akciji. Skupno z obnovo 

kulturnega doma so prevzeli tudi 
rušenje velike zgradbe dotrajanih 
hlevov v neposredni bližini studeni-
škega samostana. Tudf v tej akciji 
mladi ne zaostajajo, saj so za rušenje 
porabili že blizu 800 udarniških ur. 
Denar, ki ga bodo dobili za še 
uporabni gradbeni material pa name-

ravajo vložiti v izgradnjo zgradbe v 
kateri bodo dobili svoje prostore za 
sestajanje, tako mladi kakor tudi vse 
krajevne organizacije. 

Prostega časa tako skoraj ne 
poznajo, je povedal tudi predsednik 
aktiva ZSMS Studenice, tov. Kidrič, 
saj je medtem potrebno urejati tudi 
okolje doma in uresničevati druge 
naloge iz akcijskega programa, pred-
vsem na področju družbenopoli-
tičnega izobraževanja mladih ter 
organizacije proslav v kraju. 

Uspešno delujejo tudi na dramskem 
področju in v reševanju krajevne 
problematike, med katero zavzemajo 
posebno mesto slabe ceste. 

Foto in tekst: VH 

Mladi pri obnovi doma Kulture v svojem kraju 



Delegatke kmečkih žensk z obmo-
čja podravske in pomurske regije, ki 
so se zbrale 27. novembra v Središču 
ob Dravi na posvetu o družbenoeko-
nomskem položaju kmečke žene, so 
med seboj pozdravile tudi Vido Tom-
šičevo, članico sveta federacije. Po 
uvodnem referatu in osmih korefera-
tih, ki so skupno zajeli probleme so-
cialnega varstva kmečke žene, podru-

žabljanje funkcije družine, probleme 
alkoholizma, vključevanje žensk v 
družbenopolitično življenje krajevnih 
skupnosti, zakonodajo, kmečke žene 
v kooperacijskih odnosih, njeno izo-
braževanje ter položaj žensk v naro-
dnostno mešanem območju, se je 
razvila krajša razprava, v kateri je 
sodelovala tudi Vida Tomšičeva. 

Skupna je bila ugotovitev, da se je 

položaj žensk-kmetic v nekaj zadnjih 
letih na splošno lepo izboljšal. For-
malno je dosegla takšen družbeni po-
ložaj, kakor ji pripada po vloženem 
delu. Bolj kot doslej pa bo potrebno 
tudi ženo-kmetico-proizvajalko 
vključiti v delo obratov za kooperaci-
jo, kmetijskih zadrug in drugih inte-
resnih skupnosti. To je nujnost, če 
hočemo doseči takšen položaj, da bo-
mo z uporabo sodobne tehnologije in 
organizacije dela dosegali trajno rast 
produktivnosti dela in dohodka. Sa-
mo tako bi lahko kmečkemu prebi-
valstvu zagotovili trajno rast dohod-
ka, gospodarsko stabilnost in social-
no varnost — sorazmerno zaposle-
nim v združenem delu. S takim pove-
zovanjem se bo vse bolj uveljavljal 
položaj kmeta in kmečke žene na os-
novi dela, zmanjšal pa se bo pomen 
zemljiške lastnine v kmetijstvu. 

Večje in boljše delovne uspehe v 
kmetijstvu bomo lahko dosegali tudi 
z večjo izobrazbeno ravnijo kmetij-
skih proizvajalcev. Republiška izo-

braževalna skupnost in OZD s podro-
čja kmetijstva bi zato morala nekoli-
ko bolj poglobljeno razmišljati o 
tem. Pospeševalna služba v kmetij-
stvu se je sicer v nekaj zadnjih letih 
kvalitetno okrepila. Delovno mesto 
kmetijskega pospeševalca pa je še 
kljub temu premalo uveljavljeno, 
predvsem glede dela s j kmečko proiz-
vajalko. V obratih za kooperacijo bi 
morali biti sprejeti letni programi izo-
braževanja kmečkega prebivalstva, 
pri čemer bi morali posvečati vso po-
zornost izobraževanju ob delu. 

S področja socialne varnosti kme-
čke žene velja omeniti na posvetu 
sprejet predlog, da je potrebno tudi 
kmečki ženi izplačevati porodniški 
dodatek v mesečnih zneskih, ki naj 
bo za obdobje 105 dni po vrednosti 
enak dohodku kvalificirane delavke. 
Po tem obdobju naj degresivno pada. 
S tem bomo uresničevali ustavno do-
ločilo, ki je kmetico opredelilo kot 
proizvajalko in dali priznanje mate-
rinstvu, kot najpomembnejšemu pri-
spevku k družbeni reprodukciji. Ze-
lja je tudi, da bi se porodniški doda-
tek postopoma izenačil — za vse ma-
tere enako! 

Za kmečko ženo-proizvajalko in 
mater je bistvenega pomena tudi na-
daljne razvijanje celotnega vzgojno-
izobraževalnega kompleksa. Ob tem 
je še posebej pomembno razvijanje 

otroškega varstva na podeželju, kar 
je nujno za večjo razbremenitev kme-
čke žene, dosegli pa bi tudi enakovre-
dno vključevanje otrok v življenje. Z 
diferenciranim prispevkom za biva-
nje otrok v vrtcih pa bi morali omo-
gočiti vsaki družini, da vključi svoje-
ga otroka v vrtec. Pri tem velja opo-
zoriti tudi na dolžnost staršev, da 
svojega otroka vključijo v vrtec, kjer 
so za to podane možnosti. Ob takšnih 
razmerjih se odpira problem otroške-
ga dodatka, ki bo moral zajeti večji 
krog kmečkih družin. Se posebej bi 
morali vključiti tiste kmečke družine, 
ki jim po dosedanjem I cenzusu otroški 
dodatek ne pripada, je pa vključeva-
nje otrok nujno zaradi težkih objek-
tivnih socialnih razmer. 

Hitrejši napredek kmetijstva in va-
si je odvisen tudi od splošnega (urba-
nega) napredka krajev. V reševanje 
teh problemov se bo bolj kot doslej 
morala nujno vključiti tudi kmečka 
žena. Družbeni položaj kmetice pa je 
nenazadnje odvisen tudi od njene pri-
sotnosti v driižbenopolitičnih orga-
nizacijah in delegatskem sistemu. 
Uveljavitev kmečke žene v naši dru-
žbi je naloga vseh nas, predvsem pa 
nje same, koliko ji bo uspelo 
prestopiti hišni prag in se znebiti sta-
rodavnih navad ter zagrabiti novo 
življenje. 

jr 

Delovno predsedstvo na posvetu kmečkih žena dveh regij v lepo 
okrašeni dvorani Prosvetnega društva v Središču ob Dravi. 

Med udeleženci posvetovanja je bila tudi Vida Tomšičeva, članica 
sveta federacije. (Četrta v prvi vrsti - od leve). 

ORMOŽ 

ZAMUDA PRI REGISTRACIJI 
DRUŠTEV 

Novost novega zakona o društvih, ki je bil sprejet pred 
letom dni, je določilo, da morajo vsa društva izdelati vsaka 
svoj program dela in društvena pravila. Oba dokumenta 
morata dobiti potrditev v krajevni ali občinski konferenci 
SZDL, šele nato ju sprejme občni zbor posameznega društva. 
Društvo pa sme pričeti delovati šele potem, ko je vpisano v 
register društev, ki ga vodi upravni organ za notranje zadeve 
pri občinski skupščini. To mora storiti društvo v 30 dneh od 
občnega zbora, na katerem so bila sprejeta pravila in 
program 

Koordinacijski odbor za društva pri občinski konferenci 
SZDL Ormož je doslej sprejel v obravnavo samo 25 
programov dela in pravil, čeprav na območju občine deluje 
približno 60 društev. Velika večina društev bi morala v roku, 
ki ga predpisuje zakon - 20 december 1975 - samo 
spremeniti, oziroma prilagoditi pravila društva novim 
ustavnim določilom Društvo, ki do roka ne bo uskladilo 
pravil in ne bo vpisano v register društev, ne bo moglo več 
delovati. Ob dejstvu, da ljudje, svobodno združeni v 
društvih, zadovoljujejo svoje potrebe ter ob tem opravljajo 
razna humana, priznana in za našo družbo pomembna dela, 
je koordinacijski odbor za društva sklenil podaljšati rok za 
registracijo društev s tem, da po 1. januarju 1976 kljub temu 
neregistrirana društva ne bodo mogla poslovati prek SDK ip. 

Z novo ustavo je bila dejavnost društev postavljena na 
normativno spremenjeno osnovo. Zakon o društvih je 
uveljavil ustavno načelo svobode združevanja občanov, 
delegatske odnose in drugo, kar morajo društva v letu dni od 
sprejetja zakona zapisati v svoja pravila. Kljub prizadevanjem 
družbenopolitičnih subjektov pa to delo teče počasi. V 
Ormožu so sklenili pripraviti sejo občinske konference 
SZDL, ki bo razčlenila dejavnost in pomen društev na tem 
območju. jr 

V Ormožu 
potreben obrat 

družbene prehrane 
Svet za družbenoekonomski in 

politični položaj žensk, ki deluje 
pri občinski konferenci SZDL in ki 
ga uspešno vodi Anica Zidarič, je v 
relativno kratkem času pripravil v 
ponedeljek, 8. decembra letos že 
drugo posvetovanje žena, tokrat 
zaposlenih v združenem delu. Pri-
bližno 50 delegatk iz vseh OZD in 
TOZD z območja ormoške občine 
je govorilo o problemih otroškega 
varstva, pomoči za letovanje otrok, 
o ženskih aktivih v delovnih kolek-
tivih, družbenopolitičnem in sa-
moupravnem delovanju, oziroma 
vključevanju žensk v razne skupno-
sti, največ pozornosti pa so posve-
tili problemom družbene prehrane. 
Ob tem so se ponovno zavzele za 
gradnjo obrata družbene prehrane, 
o čemer je že bilo precej govora na 
takšnih in podobnih posvetih. 

jr 



Analiza vaje 
Pohorje 75 

Za danes popoldan je sekretarka 
komiteja občinske konference ZKS 
Ormož Terezija StefančiC sklicala 24. 
sejo komiteja. Analizirali bodo vajo 
Pohorje '75, ocenili potek prireditev 
ob tednu Komunista ter se pogovorili 
o poteku priprav na volilne konfe-
rence v osnovnih organizacijah in ak-
tivih ZK na ormoSkem območju. Ob 
koncu bo tekla beseda Se o pripravah 
na sklic sedme seje občinske konfe-
rence ZKS Ormož. 
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Prebivalci občine Slov. Bistrica bodo tu-
di letos svečano proslavili dan JLA. V ta 
namen že nekaj dni tečejo skupne priprave 
garnizije , ,Pohorski ba ta l jon" v Slov. Bi-
strici in civilistov. Osrednji nosilec priprav 
praznovanj ob dnevu JLA v bistriSki ob-
čini je občinska konferenca SZDL, ki je v 
ta namen izvolila tudi poseben odbor. Po-
kroviteljstvo nad svečanostmi je prevzela 
Skupščina občine Slov. Bistrica. 

Letošnja osrednja proslava bo v soboto, 
20. decembra v Slov. Bistrici. Ob tej prilo-
žnosti bo občinska organizacija ZRVS 

Slov. Bistrica razvila svoj prapor. Razvitje 
so s pr ispevki omogoči l i predvsem 
rezervne starešine pa tudi skoraj vse dru-
žbenopolitične organizacije občine, kakor 
tudi večji del delovnih kolektivov. Med 
darovalci finančnih sredstev so bili tudi 
mnogi posamezniki. 

V okviru praznovanja dneva JLA bodo 
na območju občine srečanja borcev NOB, 
rezervnih vojaških starešin, pripadnikov 
teritorialnih enot in mladine v posameznih 
krajevnih skupnostih. V garniziji , ,Pohor-
ski odred" bodo pripravili posebne raz-
stave o življenju in delu JLA, teritorialnih 
enotah in civilni zaščiti, podobna razstava 
bo tudi v Slov. Bistrici. Osnovne organiza-
cije ZRVS občine bodo ob tej priložnosti 
izvedle ekipno orientacijsko tekmovanje v 

.streljanju. V posameznih organizacijah 
pripravljajo tudi posebne svečanosd. 

Razen osrednje svečanosti, ki bo v sobo-
to, 20. decembra v Slov. Bistrici, bodo pri-
pravili še posebno slovesnost, na kateri bo-
do podelili odlikovanja, priznanja, plakete 
in nagrade najzaslužnejšim in najakdv-
nejšim članom ZRVS ter tudi razglasili na-
predovanja nekaterih rezervnih s tar^in . 
Ob tej priložnosti bodo podelili okoli 21 
odlikovanj, 10 plaket in 20 priznanj. 

VH 

Organizacija ZRVS pregledala 
svoje delo 

Te dni so na območju občine Slov. Bi-
strica redne letne skupščine Zveze rezerv-
nih vojaških starešin. Krajevne organiza-
cije ZRVS so dosegle mnoge uspehe, saj je 
bilo ugotovljeno, da je bila dejavnost v le-
tošnjem letu ena najuspešnejših. Tako ne 
bo težko sprejeti akcijskih programov za 
prihodnje obdobje, ki bodo sloneli pred-
vsem na dosedanjih izkušnjah kakor tudi 
nalog, sprej-^tih v okviru republiške zveze 
ZRVS. Člani ZRVS razpravljajo tudi o 
novih pravilih občinske organizacije 
ZRVS. S sprejetjem pravil bodo organiza-
cije izpolnile osnovni pogoj za registracijo 
Zveze rezervnih vojaških starešin kot dela 
družbenopolitičnih organizacij v okviru 
SZDL. Da bi kar najuspešnejše združili 
občne zbore z izobraževanjem članstva in 
njihovim širšim seznanjanjem o delovanju 

organizacije, pripravljajo na letnih skup-
ščinah posebna predavanja o varnostni 
problematiki. Ker je obravnavano podro-
čje trenutno velikega pomena tudi za delo-
vanje ostalih družbenopolitičnih organiza-
cij, se bodo teh predavanj udeleževali tudi 
člani ZK in predstavniki vodstev krajevnih 
skupnosti. 

Občni zbori ZRVS bodo verjetno konča-
ni v prihodnjem tednu. V začetku prihod-
njega leta pa bodo pripravili skupščino 
občinske ZRVS, kjer bodo obširneje oce-
nili delovanje na tem področju ter na osno-
vi programov osnovnih organizacij v KS 
sprejeli občinski akcijski program, ki ga 
bodo dopolnili s programom občinske or-
ganizacije kakor tudi republiške zveze 
ZRVS Slovenije. 

VH 

OBRAMBNI DAN PTUJSKIH POKLICNIH 
IN SREONJIH ŠOL 

30 ekip ptujskih srednjih in poklicnih šol 
se je v soboto, 6. decembra, v šolskem cen-
tru za kovinsko stroko Veljko Vlahovič 
pomerilo iz veščin streljanja z zračno pu-
ško, metanja ročne bombe, prve pomoči 
— oskrbe rane, razstavljanju in sestavlja-
nju puške, orientaciji in znanju iz predme-
ta obramba in zaščita v okviru skrajšanega 
obrambnega dne. Pobudo za izvedbo ob-
rambnega dne ptujskih srednjih in pokli-
cnih šol je dal občinski odbor ZRVS Ptuj 
že na razgovoru o pripravah na letc^nje 
praznovanje dneva JLA, 22. decembra. 

Pomembnost obrambnega dne se-kaže v 
dopolnjevanju in izpopolnjevanju že spre-
jetega znanja pri pouku obrambe in zaščite 
in bi naj postal temelj za stalru» priprave 
obrambnih dni prihodnjih let. 

Obrambni dan je potekal v okviru pra-
znovanj 30-letnice osvoboditve in zmage 
nad fašizmom ter praznovanj dneva JLA, 
22. decembra. Ekipe, ki so v soboto merile 
svoje znanje, so pokazale visoko kvaliteto 
znanja. Za najboljšo ekipo bomo izvedeli 
19. decembra, na srednješolski proslavi ob 
dnevu JLA. 

Priprave na 
22. december 

v Ormožu 
Na območju ormoške občine bo-

do vse prireditve, ki jih na tem ob-
močju pripravljajo v 'počastitev 
dneva JLA, 22. decembra, potekale 
v organizaciji krajevnih in občinske 
organizacije Zveze rezervnih voja-
ških starešin. K sodelovanju so po-
vabili krajevne in občinsko organi-
zacijo Zveze borcev in ZSMS. Že v 
soboto (ponekod že v petek), 20. 
decembra se bodo zvrstile številne 
proslave po krajevnih skupnostih. 
V šolah bodo na vseh stopnjah or-
ganizirali posebna predavanja in 
predvajali ustrezne filme. 

Osrednja proslava dneva JLA bo 
na predvečer praznika, to je v ne-
deljo, 21. decembra v ormoški ki-
nodvorani. Tu se bodo zbrali med 
drugim tudi uniformirani pripad-
niki ZRVS, civilne zaščite, ekipe 
RK itd. Prireditev se bo pričela ob 
18. uri. Po svečanem govoru bo na-
stopil moški pevski zbor in godba 
DPD Svoboda Ormož ter redtato-
rji. 
k.-" jr J 

KLUBSKA DEJAVNOST 
NA DNEVNEM REDU 

Na nedavni razšijjeni seji sekreta-
riata OK ZSMS Ptuj, katere so se 
udeležili tudi predstavniki KS Ptuj 
in Kluba mladih, so spregovorili o 
odnosu mladih do kluba ter o 
njihovi udeležbi v njem. Tako so 
med drupm analizirali številčni 
obisk m l a ^ v klubu itd. 

Klub mladih še vedno ni v celoti 
zaživel kot središče dela in življenja 
mladih v Ptuju. Prav zato so se 
odločih za javno razpravo o 
organiziranju in delovanju mladin-
ske klubske skupnosti v Ptuju. 
Z^eti pa mora mladino v vseh 
okoljih njenega delovanja, posebno 
še tam, kjer so mladi vključeni v 
delo klubske skupnosti. Javna 
razprava pa ima še en namen, in 
sicer informirati javnost o stanju 
kluba in odnosu mladih do njega. V 
javno razpravo pa se naj vldjučijo 

tudi družbenopolitične organizacije. 
Zaključki javne razprave bodo 
3odani na skupščini kluba mladih, 
ci bo 23. decembra 1975 v Klubu 
mladih ob 16. uri. Nedvomno bodo 
priaesli nov veter v delovanje 
Idubske skupnosti v Ptuju. 

Zelo živahna je bila razprava v 
zvezi s pripravo načrta za adaptacijo 
kluba. Za najnujnejša dela pri 
ureditvi klubskega prostora so 
zadolžili upravnika Kluba mladih 
Hermana Brgleza Za ureditev Kluba 
mladih pa bodo mladi zopet 
prispevali delo svojih rok, kot je bilo 
to pred dobrim letom. Adaptacija bi 
n^ zajela ureditev ogrevanja 
prostorov in prostorsko ureditev. 
Razšiijena seja sekretariata je tudi 
sklenila, da morajo vse sekcije znova 
obuditi svoje delo. 

MG 

Grad Bori bo 12. in 13. decembra 1975 gostitelj matematikov, fizikov in 
astronomov SRS, ki se bedo zbrali na 27. rednem občnem zboru. 
Or^nizator je društvo matematikov, fizikov in astronomov SRS, podružnica 
Ptuj, ki uspešno deluje že tretje leto. V dvodnevnem delu si bodo med 
drugim tudi ogledali muzej, spejel pa jih bo tudi predsednik SO Ptuj. Na 
seminarju pa bodo spregovorili o novostih s področja matematike, fizike in 
astronomije. Predavali bodo znani strokovnjaki: dr. Anton Suhodolc iz 
matematike, dr. Anton Strnad iz fizike in dr. Anton Cadež iz astronomije. 

Drugi dan bivanja na gradu Bori pa bodo posvetili razpravi in sprejemu 
novih društvenih pravil svojega Auštva. Spomnili ^ se bodo še 
najprizadevnejših učiteljev za delo z maladimi ter jim izročili priznanja. 
Občni zbor bodo zaključili z obiskom Pohorja. 

Predvidevajo, da se bo občnega zbora udeležilo okrog 150 udeležencev; 
k sodelovanju pa so povabili tudi goste iz ostalih republik. 

MG 

Seminar zobotehnikov 
v Ormožu 

Društvo zobotehničnih' delavcev 
Slovenije — podružnica Maribor — 
zobotehnična sekcija je pripravila v 
Ormožu dvodnevni seminar za zobo-
tehnike iz vse Slovenije. Tako se je 
prejšnji teden v petek in soboto zbra-
lo v dvorani DU v ormoškem gradu 
110 zobotehnikov. Pred pričetkom 
seminarja je zbrane pozdravi* tudi 
predsednik skupščine občine Ormož 
Mirko Novak ter jim zaželel prijetno 
počutje. 

Seminaristi so prvi dan 
obravnavali društveno problematiko. 
Pri temi o strokovnem izobraževanju 
so se zavzeli za ustanovitev višje zo-

botehnične šole, kar je že večletna že-
lja mnogih zobotehnikov. Znano je, 
da doslej v Jugoslaviji deluje samo 
ena takšna šola (v Beogradu). Nasle-
dnji dan so seminaristi obravnavali 
teme s področja svoje stroke in se 
med drugim seznanili z novostmi na 
tem področju. 

Za zaključek seminarja, ki so ga 
finančno podprle številne organizaci-
je združenega dela z območja občine 
Ormož in občinska skupščina, so si 
seminaristi ogledali še vinsko klet v 
Ormožu. 

jr 



Beseda o KS Cirkovce 
LE S SKUPNIMI MOCMI DO ZA-
STAVLJENIH CIUEV 

Akcija družbenega planiranja je 
zašla tudi med občane krajevne skup-
nosti Cirkovce. Skoraj vsi občani, de-
lavci in kmetje, so seznanjeni s pro-
gramom razvoja KS Cirkovce za raz-
dobje 1976—80. Veliko jih je se-
znanjenih tudi z razvojem ptujske 
občine. Marsikdo ve, da se bo v Po-
dlehniku gradil motel, da je beseda o 
graditvi srednješolskega centra, o po-
sebni šoli, o nadaljevanju gradnje. 
RGC, da bodo zgrajeni novi vrtci, 
nove šole, da bodo melioracijska dela 
na nekaterih zemljiščih, da bodo Slo-
venske gorice dobile vodovodno 
omrežje, da bodo modernizirana no-
va cestišča itd. Seveda se ob tem mar-
sikdo tudi ne vpraša, zakaj šola, za-
kaj vrtec, odkod sredstva in ali je res 
ves razvoj neke sredine dosežen samo 
z gradnjo zidov in asfaltiranjem cest. 
Najbrž ni tako. Vendar ni moj namen 
pisati o tem. Rad bi nekaj vrst posve-
til prizadevnim in pridnim vaščanom 
krajevne skupnosti Cirkovce. 

Govori se, da je KS Cirkovce boga-
ta krajevna skupnost. Nekaj resnice 
je prav gotovo na tem. Modernizacija 
je zašla sem. Mnogo je traktorjev, 
mnogo avtomobilov, mnogo indivi-
dualnih družinskih hiš, tudi asfalt in 
vodovod je. In kaj bi še radi vaščani? 
Že leta in leta je želja krajanov, da v 
Cirkovcih zgradijo kulturni dom. Že 
leta 1948 so nekateri poskušali, pa 
potem še leta 1952 itd., vendar nikoli 
niso uspeli. Januarja letos so se ob-
čani na referendumu odločili, da sebi 
in otrokom ter ostalim zgradijo Dom 
krajanov. Delo okrog gradnje teče že 
leto dni. Zares pa se je začelo letos fe-
bruarja, ko je 20 voznikov odvažalo 
zemljo iz gradbene jame in dovažalo 
gramoz za zgradbo. In vsak mesec do 

sedaj se je vrstilo prostovoljno delo, 
naj si bo ob žetvi ali setvi, košnji ali 
pobiranju krompirja. Delo je teklo, 
mnogo prostovoljnih ur je že oprav-
ljenih. Najbrž so 30. novembra delo 
zares zaključili. 

Ko so kmetje s traktorji vozili 
opeko iz Pragerskega, so v dveh urah 
prepeljali 10 tisoč komadov opeke. 
Nič čudnega ni bilo, ko je nekdo 
ustavil traktor, ki je pred tem izgubil 
nekaj opek in vozniku rekel: skrbno 
vozi, veš, ta opeka je last vseh nas, 
vsi smo dali denar zanjo. In spet seje 
akcija nadaljevala. Mladi so skupaj s 
starejšimi ii Ruš pripeljali okrog 1,5 
tone živega apna. Nihče ni zinil be-
sedice o bolečinah, ko se je apno za-
žrlo v kožo in jo razjedlo. Vsi so bili 
istih misli: saj delamo za nas vse, zase 
delam, za svojega otroka, za sestro, 
brata, soseda. Mladina je v aprilu 
mesecu s slovensko zastavo in sloven-
sko borbeno pesmijo delala v 
gramoznici, mladi so nakladali pe-
sek, ga sejali, razkladali gramoz, 
opeko, apno, cement. Tudi pionirji 
so bili prisotni. Zlagali so deske, late, 
opeko. Vse je delalo, nihče ni bil brez 
dela in vsi so delali z vnemo, s prav 
posebno delovno vnemo. Vsi so 
vedeli, zakaj delajo. Bilo je mnogo 
takšnih akcijskih dnevov. Opazujem 
jih pri delu. Betonirajo temelje, ni-
česar jih ni strah, strokovni delavci 
jim svetujejo, jim pomagajo, 
ubogajo jih. Vse hiti. Ugotavljam le-
ta. Bombek iz Starošinc jih ima 70, 
Voga 67, možakar iz Pongerc 68, naj-
mlajši Peter ima šele 9 let. Delajo. 
Prisotni so, ne le duševno, temveč 
tudi fizično. Mnogo je takih, ki pri-
hajajo redno na delovne akcije, je tu-
di nekaj takih, ki še nimajo časa za 
prostovoljno delo ali pa pozabljajo 
na skupnost. Nekdo potem poizkuša 
ovrednotiti prostovoljno delo. Raču-
na, sešteva, odšteva, množi. Na pa-

pirju so velike številke, milijonske 
vsote v dinarjih. Potem ovrednotijo 
še podarjen les za ostrešje, potem 
nafto, olje, bencin, elektriko itd. 
Mnogo denarja je. 

Vendar se kljub tej veliki zagna-
nosti in prizadevnosti še najde bese-
da, ali so dovolj prisotni, ali dovolj 
sami delajo, jih kdo sploh sliši? Je 
mar to dovolj, da samo mi delamo in 
sofinansiramo, se kasneje na sejah 
splošne in temeljne delegacije, na 
zboru delegatov sprašujejo prisotni. 
Tudi mi v krajevni skupnosti, govo-
rijo delegati, smo družbena skupnost 
in zato opravičeno pričakujemo po-
moč. Kaj ni delo, vsa prizadevanja in 
zagnanost nekaterih posameznikov, 
naj si bo to predsednika zbora de-
legatov, ravnatelja osnovne šole, 
predsednika sveta KS, sekretarja OO 
ZK, Brgleza, Hergana, Goričana, 
Klajnška itd. dovolj velik porok za 
pridobitev sredstev. Več kot polovica 
sredstev je zbranih, mi pravijo in to 
tudi sam vem, s strani krajevne skup-
nosti. V letu 1976 bi tako potrebovali 
vsaj še 1/3 denarnih sredstev, da bi 
lahko izdelali finančno konstrukcijo, 
finančno pokritje, da bi tako dobili 
potrebno gradbeno dokumentacijo. 

Optimistično so razpoloženi Cir-
kovčani. Vedo, da je v slogi moč, ve-
do, da bodo s skupnimi močmi 
premagali vse hudo, vse naporno. 
Optimisti so tudi zato, ker so neka-
tere samoupravne interesne skupnosti 
že zdaj našle dobre besede o sofi-
nansiranju. 

Gradbišče je nemo. Toda jutri bo 
spet zaživelo. Spet bodo pridne roke 
greble po gramozu, pesku, cementu, 
apnu. Tako se mora nadaljevati tudi 
v prihodnjem letu. 

zk 

Na zadnji seji sveta krajevne skupnosti Kidričevo so člani iz 
krajevnih odborov živahno razpravljali o predloženih programih dela 
ter o tem, koliko bo potrebnih sredstev in od kod le-ta dobiti, 
oziroma odkod vse se stekajo. Razumljivo so pri tem mislili največ na 
tisti del sredstev, ki jih krajani vplačujejo v obliki krajevnega 
samoprispevka, za katerega so se odločili na referendumih. Čeprav je 
sledila tudi dokaj razumljiva obrazložitev tajnika KS Petra Gegiča, ki 
je poudaril, da se sredstva iz krajevnega samoprispevka stekajo na en 
skupen žiro račun in daje vsled tega zelo težko ugotoviti, koliko kdo 
plačuje v določeni vasi oz. krajevnem odboru. V KS seveda vedo, 
koliko se steka sredstev oziroma koliko phde sredstev na posamezni 
KO - seveda to le proporcionalno. Člani so menili tudi, da bi bilo 
treba delovnim organizacijam ali vsaj delovni skupnosti TGA podati 
dopise, da pri nakazilih napišgo tudi, za kateri krajevni odbor so 
sredstva nakazana. Tudi to je, seveda, obremenitev in nič kaj 
konkretna garancija za poln uspeh, vsekakor pa je taka zahteva s 
strani občanov povsem razumljiva in morda celo na mestu, saj danes 
vsakdo želi vedeti povsem konkretno, zakaj je dal svoj dinar in zakaj 
so se sredstva iz krajevnega samoprispevka uporabila. Morda občani 
menijo, da ni bilo dovolj narejenega z denaijem, ki so ga vplačab pa 
bi zato resnično bil potreben konkreten prikaz, koliko sredstev 
vplača kateri KO za potrebe svojega kraja. Poudariti pa je treba, da si 
I& oz. predvisem sedaj tajnik le-te vneto prizadeva, da bi do tega 
prišlo, kajti tudi v tem primeru vsekakor velja pra>^o, da so čisti 
računi dobri prijatelji in aa naj vsakdo ve, kam gre njegov denar. 

FM 

Za čimprejšnje 
sprejetje 

samoupravnega 
sporazuma 

v organizaciji združenega dela to-
varne glinice in aluminija ,,Boris Ki-
drič" v Kidričevem so delavski sveti 
TOZD ponovno razpravljali o osnut-
ku samoupravnega sporazuma o ugo-
tavljanju celotnega dohodka, ma-
terialnih stroškov in delitvi dohodka. 
O osnutku SS so delavski sveti TOZD 
razpravljali že pred meseci, vendar 
pri obravnavanju prve variante de-
lavci v dveh TOZD niso sprejeli 
osnutka oziroma so ga, kot ne-
sprejemljivega za njihov način dela 
zavrnili. Šlo je za poglavje o delitvi 
,,nadplanskega dohodka", zato je bi-
la pripravljena nova varianta po 
predhodnem usklajevalnem postop-
ku. V omenjenem SS so namreč bila 
zastopana in so še tri osnovna po-
dročja, kot so ugotavljanje celotnega 
dohodka, ugotavljanje materialnih 
stroškov ter delitev dohodka. Med-
tem, ko so pripravili novo varianto, 
so za prvi dve področji uporabili 
nekatera določila iz I. variante, med-
tem, ko so delitev dohodka zasnovali 
na novo. Poleg tega, kar je nudil 
sporazum grupacije, so morali prila-
goditi notranjim razmeram v TGA 
ter je bila naloga najti še tista fmejša 
merila, ki so uporabna za delitev zno-
traj OZD v TGA. Bistvo predloga je 
v 27. členu sporazuma, s katerim je 
potrjena pravica ustvarjalcev do 
udeležbe dohodka, ki je ustvarjen s 
sredstvi. Kot mera za udeležbo sred-
stev v nadaljnji delitvi dohodka je 
bilo predlagano novo razmerje med 
normalnimi OD in normalnim do-
hodkom, ki je prispevek minulega de-
la — sredstev. Se so navedena neka-
tera dejstva v komentarju k temu 
osnutku, o katerem so že ponovno 
razpravljali DS v TOZD, vsekakor pa 
velja še omeniti, da osnutek v bistvu 
nudi sprejemljive rešitve za vse, vsled 
česar je povsem realno pričakovati, 
da bodo DS v TOZD (če še seveda ni-
so) omenjeni osnutek SS tudi sprejeli, 
saj je to v interesu članov delovne 
skupnosti OZD TGA Kidričevo. 

FM 



(Nadaljevanje in konec) 
KMETIJSKA ZADRUGA LOVRENC 
NA DRAVSKEM POLJU 

ima med 23 zaposlenimi 12 žensk, ali 52,3 odstotka. V 
samoupravnih organih je od 34 članov 8 žensk, ali 23,6 odstotka. 
Število kooperantov v tej zadrugi je približno 1500. V samoupravnih 
organih kooperantov ni nobene ženske. Vseh kmetij je na tem 
območju okrog 2000, od katerih je članov KZ 1200. Med njimi je 
120 žensk, ali lOodst. 

Iz navedenih podatkov razberemo, da so ženske v občini v 
gospodarstvu pomanjkljivo udeležene v delegatskem sistemu z 28 
odstotki od skupnega števila delegatov, v samoupravnih organih pa s 
23,8 odstotka. Ce bi bila ženska modemu en^opravna v organih 
upravljanja, bi po številu zaposlenih žensk morali dvigniti odstotek na 
40,5, v delegatskem sistemu pa na 38,7. 

Kakor nam je znano, so v negospodarstvu ženske v večjem številu 
zaposlene kakor moški, saj jih je 78 %. Zato je razumljivo, da so v 
negospodarstvu tudi številnejše zastopane v organih samoupravljanja 
in voyene v delegacije v DPS in SIS. Vendar pa je procentualno na 
zaposlenost tudi v teh službah moški bolj zastopan v organih 
samoupravljanja in med člani delegacij. 

Podrejeni položaj žensk v ptujski občini je kakor drugod po 
državi vsidran tudi v odnosih v gospodinjstvih, saj je zaposlena žensKa 
obremenjena z domačim delom, z nego in vzgojo otrok bolj kakor 
moški. Marsikje pa leži to delo le na njenih ramenih. Najbolj je z 
delom preobložena kmečka ženska. 

Občina šteje okrog 66.000 prebivalcev, ki živijo v 7056 
gospodinjstvih izven kmetijstva. Kmečkih gospodinjstev pa je v 
občini 10087 (čistih 4790, mešanih pa 5297). 

V vseh gospodinjstvih živi okrog 7600 predšolskih otrok. V 
otroško varstvo je zajetih 868 otrcic, kar je 11,43 odstotkov, rep. 
poprečje pa je 20 %. 

V občini deluje 11 varstvenih ustanov za predšolske otroke. Po 
ena je v Budini, Cirkulanah, Dornavi, Gorišnici, Kidričevem, 
Mjgšperku in Vitomarcih. V Ptuju so štiri ustanove za predšolsko 
varstvo otrok. Poprečno število na eno ustanovo je v občini sedaj 78 
otrok. Ce računamo, da bi sprejela vsaka ustanova po 100 otrok, bi 
moralo delovati sedaj v občim še 65 otroških vrtcev, da bi vanje zajeh 
vse predšolske otroke. Ker vse matere niso zaposlene, je potreba po 
otroških varstvenih ustanovah manjša. 

Ko bo uveden celodnevni pouk, bo tudi ta pripomogel k ženski 
razbremenitvi v gospodinjstvu. Pomemben k o r ^ k en^opravnosti 
bo ureditev družbene prehrane na delovnem mestu. Zaposleni ženski 
bi ostala doma glede hrane morda le skrb za zajtrk in večerjo. 

Velik korak k ženski enakopravnosti bo nudila poglobljena vzgoja 
otrok v duhu enakopravnosti in dvig izobrazbene strukture žensk, ki 
zaost^a v občini za moško. 

Osvobojena preobilnega dela v gospodinjstvu bo zaposlena ženska 
zaživela možu enakopravno življenje. Posvetila se bo lahko 
družbenopohtičnemu udejstvovanju in samoupravljanju v enaki meri 
kakor moški. Odprla pa se ji bo tudi večja možnost za izobraževanje, 
za kultumo udejstvovanje ter za krepitev zdravja. 

Razvcj v občini mora ženski zagotoviti pot do njene 
enakopravnosti, ki pomeni njeno človeško dostojanstvo. Socialistični 
družbi pa pomeni ženska enakopravnost - koristno pomoč pri vseh 
naporih za njen vsestranski razvoj. V. Rojic 
Opomba: Podatke posredovali: odd. za statistiko pri SO Ptuj, KK 
Ptuj in T S, Ptuj. 

Počitničarji bistriške občine 
o svojem delu 

Preteklo soboto, 6. decembra 75 je 
bila v Studenicah pri Poljčanah letna 
skupščina Počitniške zveze občine 
Slov. Bistrica. Udeležilo se je je blizu 
50 delegatov iz desetih družin PZ v 
občini. Med gosti so pozdravili tudi 
delegacijo občinske Počitniške zveze 
iz Tuzle v BIH, delegate iz Maribora 
in PZ Slovenije. 

„So 
,,Spoznavajmo domovino in še bolj 

jo boš ljubil" je bila tudi tokrat 
osnovna parola mladih počitničarjev, 
ki so se v popoldanskih urah zbrali v 
Domu kulture Studenice, kamor so 
jih povabili mladi iz družine PZ Stu-
denice, ki je bila ustanovljena pred 
nedavnim. 

Tako kot vse organizacije so tudi 
letošnje akcije v občinski organizaciji 
PZ Slov. Bistrica posvetili vse akcije 
praznovanju 30-letnice osvoboditve 
in 25-letnice samoupravljanja. V pre-
teklem letu so mladi počitničarji 
bistriške občine zabeležili v svoji 
dosedanji aktivnosti največje uspehe, 
saj so se vključevali v številne akcije, 
ki jih je organizirala OK ZSMS kakor 
tudi druge organizacije v občini in 
krajevnih skupnostih, kjer družine 
delujejo. Med posebne uspehe pa šte-
jejo udeležbo na tradicionalnem sre-
čanju počitničarjev, ki ga vsako leto 
organizira PZ BiH, v Tuzli in ki je bil 
tokrat na Tjentištu. Ob tej 
priložnosti so na dveh kvizih, ki so 
jih organizirali za počitničarje udele-
žence srečanja, osvojUi prvo mesto. 
Izkazali so se v kvizu ,,Spoznavajmo 
PZ in njeno zgodovino" in v kvizu s 
področja poznavanja zgodovine 
NOB. 

Počitničarji bistriške občine so ob 
tej priložnosti tudi ugotovili, da so 
akcijski program, postavljen pred 
enim letom v Studenicah, v popol-
nosti izpolnili, tako glede akcij kakor 
tudi organiziranja izletov po domo-
vini. Ni manjkalo delovnih akcij pa 
tudi ne izletov v naše planine in 
obiskov spomenikov NOB. En izlet 
so organizirali tudi v Grčijo. 

Velik uspeh so dosegli tudi v orga-
niziranju novih družin PZ v krajev-
nih skupnostih in delovnih kolekti-
vih. Tako trenutno v občini deluje 10 
družin PZS, ki združujejo nad 220 

članov. Posebno pozornost pa so 
posvetili vključevanju pionirjev. 
Na osnovi doseženih uspehov in ak-

cijskih programov družin PZ v občini 
so na volilni skupščini sprejeli akcij-
ski program organizacije za prihod-
nje leto. Ob tem bodo posvetili 
posebno pozornost vključevanju 
novih članov, ustanavljanju novih 
družin PZ predvsem v KS in delovnih 
kolektivih, kjer je več mladih. S 
posebno pozornostjo pa se bodo 
zavzemali za ustanavljanje družin 
tudi na osnovnih šolah v občini, saj 
so dosedanji rezultati pokazali, da je 
prav med pionirji veliko takšnih, ki 
bi želeli postati člani organizacije. 
Prizadevali si bodo pritegniti k delu 
tudi učitelje, saj bi ti bili prav gotovo 
najuspešnejši mentorji družin v 
osnovnih šolah. 

Vse akcije bodo tudi nadalje izva-
jali v okviru občinske konference 
ZSMS, kjer delujejo že od same usta-
novitve kot organizator rekreativ-
nega življenja mladih. 

Razen rekreativnih dejavnosti si je 
občinska PZ postavila nalogo delo-
vati pri družbenopolitičnem vzga-
janju mladih, urejanju okolja kakor 
tudi krepitvi obrambne vloge mladih 
v okviru SLO. Med pomembnejšimi 
akcijami in izleti za prihodnje leto je 
udeležba članov na ,,AVNOJ-u v 
malem", pri oživljanju tradicij NOB, 
v sodelovanju z organizacijami v 
občini, in tistih, ki jih organizira 10 
PZS in PZJ, kakor tudi OK ZSMS 
Slov. Bistrica. Planirajo več izletov 
po domovini, enega pa v eno od 
vzhodnih držav. Posebno pozornost 
bodo posvetili letovanjem članov PZ 
v domovih organizacije ob morju in v 
planinah. 

Posebno pozorno se bodo zavze-
mali za materialna sredstva, saj so ta 
v minulem letu zelo pogrešali, kar je 
tudi bil vzrok, da dejavnost ni bila še 
večja. Ob tej priložnosti so sklenili 
okrepiti sodelovanje s PZ Maribor in 
Tuzla, kakor tudi z drugimi orga-
nizacijami te vrste v Sloveniji in 
Jugoslaviji. 

Izvolili so nov devetčlanski izvršni 
odbor in odbor za propagando. Za 
predsednika občinske organizacije 
PZ Slov. Bistrica so ponovno izvolili 
Zofko Skrbiš. 

VH 

V mesecu maju letos je bila na gi-
mnaziji Dušana Kvedra v Ptuju usta-
novljena interna šolska mladinska 
hranilnica. Ob tej priložnosti so bili 
navzoči tudi predstavniki ljubljanske 
banke. Mladinsko varčevanje spada 
med temeljne in tradicionalne oblike 
dejavnosti ljubljanske banke. V svo-
jem poslanstvu, na področju napre-
dne vzgoje in idejnega usmerjanja 
mlade generacije, pomeni veliko. 
Mladi se tako nejjosredno vključuje-
jo v sistem samoupravnih odnosov in 
tudi v sistem-varčevanja. 

Ob ustanovitvi so sprejeli nalogo, 
da bodo tudi štipendije izplačevali 
prek mladinske hranilnice. Ta sistem 
je v novem šolskem letu v celoti zaži-

vel. Tako da danes vseh 233 štipendi-
stov prejema štipendije prek mladin-
ske hranilnice. V kratkem pa se bodo 
razrednemu varčevanju, individual-
nemu, pridružila še društva. S tem ko 
so prenesli izplačevanje štipendij na 
mladinsko hranilnico, se kažejo že 
prvi pozitivni rezuhati, saj ostaja 
skoraj 3/5 denarja na knjižici. Kot 
nam je povedal mentor mladinske 
hranilnice, Branko Tonejc, se pri-
pravljajo na ustanovitev sklada za 
brezobrestno kreditiranje sociabio 
šibkih dijakov, v kar pa nameravajo 
pritegniti še ptujske delovne organi-
zacije. 

V mesecu februarju prihodnjega 

leta pa se bo sestal svet varčevalcev, 
ki odloča o dohodkih hranilnice. 

Mladinska hranilnica na gimnaziji 
Dušana Kvedra v Ptuju, je za sedaj 
edina v Ptuju. Slišati pa je, da se pri-
pravljajo na ustanovitev mladinske 
hranilnice tudi v šolskem centru za 
gospodarstvo in upravo ,,Jože La-
cko" v Ptuju. Omeniti velja, da v 
Mariboru delujejo že štiri mladinske 
hranilnice na srednjih šolah. Sistem 
mladinskega varčevanja je šele v po-
vojih, medtem ko je pionirsko varče-
vanje že močno razpredeno, saj je na 
našem območju že 22 pionirskih hra-
nilnic z nad 3000 varčevalci. 
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ZLATI POROKI 
V soboto, 29. novembra 1975 sta bili na matičnem uradu v 

Ptigu dve zlati poroki. 

Zlatoporočenca Simon in Jera Pšeid iz Drstelja 40 sta prvič 
stopila pred matičaija 23. novembra 1925 na Destniiku. Simon, 73 
let in Jera, 75 let sta si po 50 letih zakonskega življenja ponovno 
zamenjala prstana. V zakonu se jima je rodilo 10 otrok, danes ju 
razveseljuje 15 pravnukov. 

Zlatoporočenca Anton Vidovič in Rozalija, roj. Mušic sta se 
poročila 16. novembra 1925 v Leskovcu. Anton, 73 let in Rozalija, 
80 let danes stanujeta v Vareji 55. Imela sta 8 otrok, danes še živijo 
trije. Anton je bil viničar, danes je upokojeni zadružnik. 

Obema paroma zlatoporočencev iskreno čestitamo ob jubileju 
in jima kličemo še na mnoga zdrava leta! 

AU DOVOLJ SKRBIMO ZA OKOLJE? 
Leskovec je kraj sredi lepih Haloz, področje z zares čistim zrakom, z 

lepimi jesenskimi barvani, ki so vredne občudovanja. 
Toda te lepote se vedno bolj prepletajo z nezaželjenimi pojavi. Ko se 

jeseni pelješ po cesti, ki je speljana po dolini in občuduješ barvitost jesenskih 
gozdov in vinogradov, te vedno pogosteje preseneti kak kos papirja, 
umazanega ali pa ožganega, ki ga je veter pobral in odnesel izza leskovške 
tigovine. 

Še bolj žalostna je slika ob potoku, ki teče skozi Leskovec. V potok 
odlagajo odpadke iz trgovine, odpadno železo, kartonske škatle in nerabne 
steklenice. Tega ne dela le trgovina, ampak tudi bližnji prebivalci Leskovca. 
Strašno usodo je doživel potok pred leti, ko so komundni delavci spustili v 
potok ^eznico. Posledica t e p je bila za življenje v vodi strašna. P(^inilo je 
veliko rib, tako da so jih ljudje metali iz potoka z rokami ali celo z vilami. 

Mi mladi, člani biološkega krožka, vprašujemo: Zakaj ne bi papirja in 
kartonskih škatel sežigali v ograjenem prostoru, namesto da jih nosijo v 
potok ali njegovo bližino. Iger jih raznaša veter? Ali ni nobene inšpekcije, ki 
bo poskrbela, da bi imeli čisto okolje? 

V biološkem krožku posvečamo veliko pozornost varstvu narave in 
zato smo se odločili, da opišemo problem, ki nas tare, saj se z njim 
srečujemo tudi mi, ki živimo v tem kraju - kraju, ki g^ po nepotrebnem 
zajema val onesnaževanja. 

Biološki krožek OŠ Leskovec pri Ptuju 

PRIZNANJA ZA POMOČ OSTARELIM 
Sem reden bralec Tednika. V prejšnji številki sem zasledil članek, kot ga 

navaja zgoraj navedeni naslov. Počutim se užaljenega, ker opisuje Trop 
Marija, kako skrbi za ostarela soseda Marijo in Antona Masten. 

je to vse lepo, kar piše o pomoči ostarelim sosedom, vendar za naju 
še ni nikoli ničesar postorila. Za naju skrbijo le otroci. Se posebno hčerki, ki 
sta mi zmeraj na voljo in ob vsaki potrebi. 

Torej toliko v vednost. 
Prizadeta Marija in Anton Masten. 

Pripis uredništva 
Podatke o sosedski pomoči na ivanjkovskem območju smo dobili na 

proslavi, oziroma sprejemu za ostarele občane te krajevne skupnosti v 
soboto, 22. novembra, ko so bila tudi podeljena priznanja delavcem na 
področju sosedske pomočL Povedani so bili javno, posredovala pa jih je 
Krajevna skupnost Ivanjkovci in ne tovarišica Tropova, kot veijetno mislite. 

Praznovanje v Desencih 
MinuM praznik, 29. november so letos svečano proslavili tudi v 

Desendh. Člani tamkajšnjega gasilskega društva so pripravili ob sodelovanju 
krajevne konference SZDL in osnovne šole „Vinkč Reš" Destemik v 
počastitev dneva republike zelo pester spored. 

Proslava je bila spominsko vezana na dogodek iz leta 1942, ko je vaščan 
in član gasilskega društva Desend Franc Osojnik kot prvoborec 
slovenskogoriške partizanske Lackove čete padel v Krčevini pri Vurbergu. 
Deseniški gasilci so že večkrat počastili spomin nanj. 

Program proslave se je odvijal v lepo okrašeni dvorani novega gasilskega 
doma. Predsednik GD Desenci Franc Rodeš je po pozdravu gostov predal 
besedo ravnatelju osnovne šole Destemik Stanku Cičku, ki je orisal mnogo 
resničnih dogodkov iz naše narodne revolucije od leta 1941 do 1945, da 
lahko sedaj slavimo 32-letnico republike in 30 let svobode, k i je zanjo padlo 
mnogo naših partizanov. Boj za lepše življenje pa se nadaljuje. Uspehi so za 
nami in pred nami, tudi novozgrajeni gasilski dom v Desencih je delček teh 
uspehov, ki jih gradimo skozi naših 30 let svobode. Dom je ponos vaščanov 
in tudi krajevne skupnosti 

V kulturnem delu sporeda so nastopili učenci osnovne šole Destemik z 
recitacijami in pevskim zborom. Nastopila pa je tudi gasilska mladina GD 
Desenci, pionirji pa so prikazali tudi NOV, ki so v njej padali naši-tovariši in 
dali svoja življenja za to, kar sedaj uživamo. S prenašanjem tradicije NOV na 
mladi rod tako poglabljamo zgodovinsko ozadje našega boja. 

Ob koncu so gasilci pogostili vse nastopajoče pionirje. Bilo je tako lepo, 
da bo doživele ostalo trajen spomin vsem, M so bili prisotni. 

Koline so se pričele 
Hladnejše vreme in pomanjkanje mesa v zalogah je povzročilo, da 

so letos s kolinami, tem prastarim običajem pričeli dokaj zgodq. 
Seveda pa so ob tem pomembne tudi cene mesmm izdelkom ter hiter 
razvoj industrije hladilnih naprav, torej hladilnikov, zmrzovalnih 
skrinj in drugih „šparavčkov" za meso. 

V mnogih krajih, tako predvsem ob sobotah ne m ^ j k a 
avtomobilov z različnimi registrskimi tablicami, saj je čas kolin še 
vedno ostal običaj, ko se pri domačih zbere veliko število daljnih in 
bližnjih sorodnikov, pa tudi znancev ne pozabijo povabiti. Za razliko 
od običajev pred več desetletji, ko se je na koline hodilo največkrat 
peš, se sedaj pripeljejo z avtomobili Tako je lažje „pospraviti" tudi 
večji kos kolin. 

Sicer pa koline, čeprav prestavljene na nekoliko zgodnejše dneve, 
še vedno ohranjajo stare običaje prijetnih srečanj, kramljanja pa tudi 
veseljačenja v krogu domačih znancev, ki se sicer le malokdaj srečajo. 
Veliko novega si imajo ob tem povedati, pa tudi šal ne zmanjka. Tako 
je hitro jutro, ko je potrebno oditi domov v pričakovanju, da to 
niso bile zadnje koline. VH 

Ko se mesar odpravi na prvo malico, pridejo „na svoj račun* 
tudi pernati gos^e, ki pri kolinah niso ravno slabe volje. 



Jožef Bračič 

v ponedeljek so se Pobrežani, 
Videmčani in številni drugi 
poslovili od Jožeta Bračiča, kmeta 
in gasilca iz Pobrega pri Vidmu, 
ko mu je zahrbtna bolezen za 
vedno ustavila njegovo pošteno 
srce. 

Jože Bračič se je rodil pred 78 
leti v Varejah, sredi vinorodnih 
Haloz. Izučil se je za kovača. Že 
je prišla prva svetovna vojna in 
moral je na fronto. Tam se je 
nalezel malarije in kot je sam rad 
večkrat pripovedoval, ga je 
mogoče prav ta bolezen rešila, da 
se je domov vrnil živ. 

Doma je bil le nekaj dni in že ga 
najdemo kot prostovoljca v bojih 
za severno mejo. Prišel je čas, da 
je odložil puško, se ponovno 
spoprijel z vsakdanjim življenjem. 
Našel si je življensko spremlje-
valko m sicer pri Levakovih v 
Pobrežju in začel je kmetovati od 
ranega jutra do trde teme. V 
zakonu se mu je rodilo kar šest 
otrok, danes živita še hčerka 
Marija in sin Franci. 

Jože pa ni bn samo kmet Bilje 
tudi eden izmed organizatorjev in 
pobudnikov, da so v Vidmu pod 
vznožjem slikovitih Haloz 1923. 
leta ustanovili prostovoljno gasil-
sko društvo, ki obstoja še danes. V 
gasilskem društvu je bil zelo 
aktiven. Med drugim je bil 
poveljnik in predsednik društva. 
Ob 50-letnici videmskega gasilske-
ga društva so mu za njegove 
zasluge in prizadevnost podelili 
naziv častnega predsednika. Prav 
tako je bil tudi aktiven 
družbenopolitični delavec v raznih 
krajevnih organizacijah m kot 
takšnega, so ga ljudje, še posebej, 
ker je bil vsakemu dostopen, 
preprost, imeli radi ter ga 
spoštovali, kar je pokazala tudi 
udeležba v trenutku, ko se je bilo 
treba od njega za vedno posloviti. 

N^ mu bo lahka slovenska 
gruda, pod katero sedaj počiva. 

F. H. 

,,Gledališče, kakor si ga pred-
stavljamo, je prostor, kjer se v živih 
podobah kaže, kakšno je življenje in 
kakšno bi moralo biti. Gledališče naj 
bi bil prostor, kamor zahaja človek 
po dnevnem trudu in hrupu, naj bi 
bilo nekaj, kar bi nas pogostilo in na-
pojilo z bogatimi čustvi, plemenitimi 
mislimi, resnico... Gledališče je za 
nas izčrpna izobraževalna in vzgojna 
sila. Naša in dolžnost slehernega 
posameznika pa je, da se te ustanove 
oklepa z vso ljubeznijo in zani-
manjem." To so uvodne misli, ki so 
mi jih povedali člani recitatorske 
skupine Srednješolskega centra Ptuj. 

V pogovoru so sodelovali: Silva 
Pišek, Ploh Danica, Sonja Zakelšek, 
Silva Munda, Jelka Črnezel, Irena 
Skok, Irena Šic, Ivanka Pukšič in 
Danilo (dijaki gimnazije — prvi let-
niki) ter Marta Petek, dijakinja ESŠ 
iz Ptuja. 

Silva nam je pripovedovala takole: 
,,Kot pretežna večina dijakov, ki 
sodeluje v tem krožku, sem tudi jaz 
recitirala že na proslavah v OŠ. Po-
treba, da ljudem na tak način pri-
povedujem o veselju, žalosti, tr-
pljenju ali sreči se je v meni globoko 
zajedla. Veseli me igranje na odru. 
To pa je tudi zame, kot bodočo peda-
goginjo, velika in pomembna šola." 
Marta (ESŠ) je prav tako privzgojila 
korenine kulturnih navad že v OŠ. 
Danes pa dela to z željo, da bi ji kul-
turno življenje postalo domače, da bi 
lahko to veličino, kulturo, tudi razu-
mela. Izrazila je željo dijakov Šolske-
ga centra za gospodarstvo in upravo 
,,Jože Lacko", željo po kulturnem 
društvu, vendar se srečujejo s proble-
mom mentorstva. 

Danilo, dijak prvega razreda 
gimnazije pedagoške smeri pa je 
povedal: ,,Mene so v ta krožek napo-
tile osebne težave s tremo, ki se je kot 
bodoči pedagog moram nedvomno 

otresti. Z mojim delom v tej skupini 
pa bi rad vzbudil skupno z ostalimi 
ob lepoti domače besede zavest, kaj 
pomenijo besede: naša domovina, 
naša zemlja, naš narod. Želim tudi, 
da bi naša skupina uspela odraslim 
ljudem pokazati, da nekaj zmoremo, 
da nekaj znamo, da ni vse slabo, kar 
počenjamo in s čimer se ukvarjamo 
in bi tako pridobila zaupanje v sta-
rejši generaciji. 

Vsi čutimo, da živimo v čudni, 
nenavadni družbi, ko so se vrednote 
razvrednotile, ko vidimo cilj in smisel 
življenja le še v ,,uživanju". Duševno 
in kulturno delo in celo srčna omika 
pa so zaradi tega zapostavljeni. 

Mi vsi pa želimo s tem, ko se trudi-
mo, da bi bile pesnikove misli tudi 
naše misli in, ko hočemo tako vz-
postaviti stik s publiko, poseči v 
njeno duhovno življenje in vzbuditi v 
njej čut za naravo, lepoto, ljubezen." 

Danica dela z željo po večji kul-
turni izobrazbi in v upanju, da bo kot 
pedagoginja lahko s svojim men-
torstvom ustvarila kulturne navade 
pri svojih učencih in, da bo v svojih 
slušateljih ustvarila notranjo potrebo 
o kulturnem življenju, ki je danes žal 
Še preredka. 

Sonja je razkrila problem, da nam 
včasih prevelika angažiranost vzame 

ODPRTJE RAZSTAVE V KIDRI-
ČEVEM 

V bogato kulturno življenje osnov-
ne šole v Kidričevem se v zadnjem ča-
su vse bolj vrinjajo tudi razstave. Ta-
ko so včeraj, 10. decembra, v avli os-
novne šole v Kidričevem odprli že 
drugo razstavo v tem šolskem letu. 
Pričujoča razstava nam ponuja izraz-
no umetnost akademskega slikarja 
Slavka Koresa. 
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čas za učenje in izobraževanje v šol-
skem smislu in priznala, da je tudi 
recitatorski, dramski krožek del poti 
našega iskanja v izobraževanju. 

Jelka: ,,Starši me pri mojem delu 
podpirajo in spodbujajo. Ugotavlja 
pa, da so nekatere umetniško pri-
znane prireditve v Ptuju premalo 
obiskane, bodisi da jih ne razumemo 
dovolj, ali da nismo obveščeni in 
seznanjeni z n j i m i . . . " 

Zaključili smo z nalogo, da bomo z 
igrami, recitali . . . obiskovali 
posamezne krajevne skupnosti, orga-
nizacije združenega dela, TOZD . . . 
in upamo, da bomo vzbudili pozor-
nost in razumevanje za kulturno živ-
ljenje bodisi na vasi ali v mestu. 

In če nas boste kdaj povabili, verje-
mite — pridemo! 

,,Štiri leta me je mama oštevala, ker 
sem izostajala od doma. Ko me je po 
štirih letih slišala in videla nastopati 
— ni verjela — , da vidi pred sabo 
svojo hčer. Se manj pa, da glas njene 
hčere poje in pripoveduje o suženj-
stvu, o soncu, svobodi, domovini, o 
lepoti in ljubezni. A zdaj me 
razume," mi je povedala moja 
gimnazijska prijateljica v upanju, da 
bomo lahko tudi mi s svojimi nastopi 
nekoč presenetili svoje očete in 
matere. 

Za KUD gimnazije Ptuj 
Nada Topolovec 

20-letnica osnovne šole v Zg. Ložnici 
Prebivalci krajevne skupnosti Zg. 

Ložnica v občini Slov. Bistrica so 
dan republike, 29. november še 
posebno slovesno proslavili, saj so 
ob tej priložnosti proslavili tudi 20. 
obletnico delovanja novozgrajene 
osnovne šole, ki za to krajevno 
skupnost pomeni veliko več kot 
samo izobraževanje najmlajših kraja-
nov. Z izgradnjo nove osnovne šole 
se je pred 20 leti v tem kraju v veliki 
meri spremenilo tudi družabno 
življenje kraja in širše okolice, saj so 
s tem dobili večje možnosti sesta-
knja pa tudi kulturnega življenja. 
Soia se je s svojo dejavnostjo skozi 
vso preteklo obdobje znala uspešno 
vključevati v življenje kraja in je 
tako postala središče delovanja 
Krajevne skupnosti Zg. Ložnica. 

Čeprav so v tem kraju prvič 
pričeli s šolskim i^ukom pred okoli 
188 leti v zasebni stanovanjski hiši, 
je otvoritev nove šole pred 2 Dleti 
pomenilo za celotno Krajevno skup-
nost ob vznožju bistriškega Pohorja 
veliko pridobitev, saj so v njej 
pričeli organizirati izobraževalne de-
javnosti tudi za starejše krajane. 

Prav zaradi tega so v Zg. Ložnici 
pripravili osrednjo svečanost, v 
katero so združili praznovanje 29. 
novembra, 20. obletnico šole, 30. 
obletnico osvoboditve in 25 let 
samoupravljanja. Ob tej priložnosti 
so učenci osnovne šole in člani 0 0 

ZSMS Zg.xLožnica pipravili bogat 
kulturni program recitacij. Dramska 
skupina 0 0 ZSMS je ob tej 
priložnosti izvedla tudi enodejanko. 
V kulturnem programu pa je sodelo-
val tudi moški pevski zbor KUD 
Aužner" iz Zg. Ložnice. v h 

Nova šola v Zg. Ložnid je prinesla kr^u nov žhljenjski utrip. 

Kulturni delavci 
ob praznovanju 

dneva JLA 
Dan JLA naj bi postal dan 

vseljudske obrambe v občini tako 
je bilo med drugim slišati na 
razgovoru o pripravah na letošnje 
praznovanje dneva JLA, 22. 
decembra. Praznovanje naj bi 
z^elo vse strukture in naj traja ves 
mesec, je bilo poudaijeno. Temu 
klicu se je odzval tudi sindikat 
kulturnih delavcev občine Ptuj, ki 
bo v tem mesecu v najširšem 
pomenu besede odprl svoje 
ustanove za pripadnike JLA, ki 
služijo vojaški rok v vojašnici 
»Dušana Kvedra" v Ptuju. Tako 
bo ob tej priložnosti poleg ogleda 
številnih ustanov stekla tudi 
beseda o organizaciji dela, 
samouprav^anju in tudi o 
problemih, s katerimi se srečujejo 
Ljudska in študijska knjižnica, 
zgodovinski arhiv, muzej in radio. 
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V okviru dneva JLA, 22. decembra 
ter srečanj in stikov med armado in 
družbenopolitičnimi in kulturnimi 
organizacijami bodo brali v domu 
JLA svoja dela mariborski pesniki in 
pisatelji. To bo tolikanj zanimivejše, 
saj se povabljeni avtorji dotikajo 
posredno ali neposredno tudi naše 
bližnje okolice. Po branju bo s pes-
niki in pisatelji razgovor. Svoja dela 
bodo brali v sredo, 17. dec. ob 17. 
uri. Soorganizatorja srečanja sta tudi 
ptujska knjižnica in OK SZDL. Da bi 
lažje prisluhnili besedam povabljenih 
umetnikov, podajmo še skope podat-
ke o njihovem delu. 

BRANKO RUDOLF se je rodil 31. 
X. 1904 v Slovenskih Konjicah. Je 
pesnik, kritik, esejist in filozof. Sedaj 
je ravnatelj mariborske Umetnostne 
galerije. Glavna dela: drama Pod 
zvezdo (1947), novele Čudno jezero 
(1953), pesmi Svet in jaz (1954), 
otroške pesmi Zamorček in ladjica 
(1955), proza Nespodobne cvetlice 
(1955), pesmi Zvegla potepuhova 
(1969) in od ostalih del Maske in časi 
(1955) ter Dialektika (1963). 

DUŠAN MEVLJA je rojen 30. III. 
1920 v Mariboru. Je humoristični 
pisatelj in satirik, kritik in mladinski 
pisatelj. Med vojno je bil član parti-
zanskega gledališča. Dela: Vesele in 
pikre (1952), Gledališke humoreske 
(1953), satirične pesmi Zbadljivke 
(1953), basni Leteča žaba (1954), 
satire Samo za objokane ljudi (1955), 
gledališke anekdote Stene imajo uše-
sa (1957), Veliki lovec Bum (1957), 
pesnitev Pravljica o Zlatorogu 
(1956), pesmi Odložena maska 
(1957), proza Oh, ta zamišljenost 
(1962), partizanske pesmi Pohod 
(1963), otroške pesmi Luna je na 
zemljo padla (1964), pesmi Noji 
(1966), Mornar na suhem (1970). 

JANEZ SVAJNCER je rojen 27. 
XI.' 1920 v Zg. Kungoti. Pisatelj, po 
izobrazbi slavist. Dela pri Radiu 
Maribor. Njegovi romani in povesti 
ter drame: Streli na meji (1955), Pre-

pozno n962). Ulice brez ljubezni 
(1965), Karneval (1968), Klop v zele-
nem (1970), Ko zori človek (197^, 
Naravnost in naokoli (1974), Ze 
nekoč, danes, jutri (1971); povesti 
Junak na kolcih (1955), Pravljični 
svet pod Garo (1955), Iznajditelj 
(1959), Pojoča kotlina (1960), Ključ 
na oblaku (1969); drame Mati išče 
sina (1946), Ognjeno srce (1956), 
Velika odločitev (1958), Vlak pelje 
mimo (1962). Nekatera dela je napi-

sal s sodelovanjem žene Marije. 
Najmlajša med četverico, NADA 

GABOROVIČ, roj. Kropej, se je 
rodila 13. III. 1924 v Mariboru. Je 
slavist in gimnazijski profesor. Dela, 
ki večji del izhajajo iz tematike NOB, 
so: Jesen brez poletja (1961), Kali 
prihodnjosti (1962), Seženj do neba 
(1965), Ne samo jaz (1966), Vsaka 
noč mine (1969), Seme (1971), 
Zvezdni prah (1974), Objokuj jutro 
(1975). 

Dopolnilno izobraževanje v bistriški občini 
Delavska univerza v Slov. Bistrici 

se je tudi letos vključila v prizade-
vanja za kar najširše oblike izobra-
ževanja občanov. 

Na osnovi izkušenj in želja obča-
nov po dopolnilnem izobraževanju so 
tudi letos organizirali več oblik semi-
narskega, tečajniškega in šolskega 
izobraževanja. Izvedenih je bilo več 
strokovnih predavanj. Pred nedav-
nim je končalo s poukom šivanja in 
krojenja v Slov. Bistrici nad 60 de-
klet, gospodinj in kmetovalk. Prva 
stopnja tečaja je trajala 40 ur, tečaj-
nice pa so ob zaključku izrazile željo, 
da bi organizirali tudi nadaljevanje, 
kar bo DU izvedla že v prvih mesecih 
prihodnjega leta. Te dni je tečaj ši-
vanja in krojenja v Zg. Ložnici, kjer 
je vključenih nad 30 gospodinj in 
kmetovalk, medtem ko se tečaja na 
Pragerskem udeležuje 50 članic. 

Te dni se bo v Slov. Bistrici pričel 
še posebni tečaj za čistilke osnovnih 
šol za pridobitev polkvalifikacij. 
Okoli 40 čistilk iz občine bo v 80 urah 
spoznalo mnoga področja družbeno-
političnega in gospodarskega živ-
ljenja občine, pa tudi precej drugega 
potrebnega v njihovem poklicu. 

Razen občasnih oblik izobraže-
vanja pa DU v Slov. Bistrici organi-
zira tudi redno večerno šolanje. Letos 
obiskuje 80 slušateljev prvi in drugi 

letnik ekonomske šole, v prva dva let-
nika komercialne šole pa je vpisanih 
75 slušateljev. 35 slušateljev je v tret-
jem letniku srednje tehnične šole — 
strojna smer. Kljub prizadevanju pa 
ni uspelo pritegniti večjega števila 
občanov v večerno osnovnošolsko 
izobraževanje. Trenutno obiskuje 
sedmi razred večerne osnovne šole 20 
slušateljev, kar pa je veliko pod pri-
čakovanju pa tudi zmožnostni DU, 
saj je na območju še vedno precej 
prebivalcev, ki nimajo potrebne 
osnovnošolske izobrazbe. 

Slovenska Bistrica je pred nedav-
nim nabavila 20 novih pisalnih stro-
jev, da bi v pričetku prihodnjega leta 
organizirali prvi tečaj strojepisja. Pri 
bistriški DU se letos dopolnilno izo-
bražuje okoli 300 občanov, kar pa je 
mnogo manj od možnosti pa tudi po-
treb v občini. VH 

Izšla je brošura 

Zg. Ložnica 

Pred kratkim je v Zg. Ložnici v bi-
striški občini izšla brošura pod na-
slovom ,,Zg. Ložnica in njena okoli-
ca skozi stoletja". Brošuro je v okvi-
ru praznovanj 30-letnice osvobodit-
ve, 20-letnice otvoritve nove osnovne 
šole v tem kraju in 25-letnice samo-
upravljanja izdala Osnovna šola 
,,Pohorski odred" v Zg. Ložnici v 
sodelovanju s pionirskim odredom 
,,Dr. Josip Vošnjak" iz te šole. 

Brošura na okoli 80 straneh pri-
kazuje razvoj kraja in širšega območ-
ja od najstarejših časov do današnjih 
dni. Posebno pozorno obravnava in 
tudi slikovno ponazarja razvoj 
šolstva v kraju, kjer so korenine 
prvega skupinskega pouka pognale že 
pred več kot 200 leti. Brošura osvet-
ljuje tudi bogat zgodovinski razvoj in 
najdbe iz preteklosti, o življenju v teh 
krajih pred več sto leti, njihovo na-
seljevanje, kulturni in ekonomski 
razvoj, naravna bogastva kakor tudi 
razvoj in življenje kraja vse do da-
našnjih dni. 

Brošuro, ki je izšla v 100 izvodih, 
je sestavil učitelj Edmond Pogorevc. 
Pri zbiranju materiala so bili v veliko 
pomoč še Marta Pogorevc, prebivalci 
KS Zg. Ložnica in vodstvo Matične 
knjižnice v Slov. Bistrici. Rezultat 
tega dela je brošura, ki je enkratna 
zgodovinska zakladnica podatkov iz 
preteklosti in sedanjosti Zg. Ložnice 
in njene širše okolice. 

• VH 

V PETEK VABIMO V GLEDAUŠCE 

Godba na pihala DPD 
Svoboda Ptuj se bo v petek, 
12. decembra 1975 ob 19. 
uri v ptujskem gledališču 
predstavila s koncertom v 
okviru praznovanja dneva 

JLA. Za koncert vlada 
veliko zanimanje še posebej 
zato, ker bo s koncertom za 
ksilofon nastopil solist 
Stanko Glušič iz Beograda, 

MG 

F.B. 

Vojna in zločini 
(Odlomki iz spominov Ptujčana) 

(98) 

Naključje sem hitro izkoristil. Brez ovinkov 
sem se mu razkril in povedal, da sem bil zdravnik 
tam in tam, da sem tudi sam imel Siemensovo 
aparaturo in da mi je rentgenski aparat 
posredoval in montiral njihov inženir XY. Sedaj 
pa da sem, nerazumljivo zakaj, prišel pod mlinska 
kolesa selitvenega vala in da potujem po ženo in 
otroka, ki se nahajata v Ljubljanski provinci. 

Zaupal sem mu tudi, da nimam pravega 
potnega Usta in ne hrvaškega, niti italijanskega 
vizuma: „Kolikor mi je znano, so baje posebno 
na hrvaških mejnih prehodih in sploh na 
Hrvatskem zelo stroge kontrole po hrvaški 
policiji Imam od čačanske občine uradni potni 
nalog potrjen tudi od nemške vojaške komande. 
Potnega lista in potrebnih vizumov namreč na 

hitro nisem mogel dobit. Čakati pa dalje časa ne 
morem, ker ne morem pustiti družine tako dolgo 
v negotovosti Prosim, da bi mi pomagal, če bi se 
mi kje kaj resneje zataknilo!" 

Inženir je bH razumen in uvideven, situacijo je 
takoj pravilno ocenil in dopolnil nekako takole: 
„Res je, da so kontrole povsod dokaj stroge. 
Toda na tem vlaku, ki vozi nemške vojalce 
dopustnike, ustaši nimajo večje moči. Ce bo 
kaka večja kontrola, potem jo bo vršila in vodila 
vojaška policija in* bodo ustaši le kot 
spremljevalci. Najbolje bo, da se napravite tako, 
kot da ne razumete dobro srbohrvatskega jezika 
in da bolje obvladate nemščino. Z Nemci se 
menite direktno po nemško. Ce pa vas bodo 
ustaši kaj več spraševali, se napravite tako kot da 
ne razumete dobro in prosite mene, da bi vam 
obrazložil. Tako boste pridobil na času in lahko 
bolj premišljeno odgovžujall V vsakem oziru vam 
bom pomagal in v Ljubljani bom vse pojasnil 
inženirju, ki vam je dopremil ren t^n in ga dobro 
poznam. On bo posredoval sporočilo vašim, če bi 
se nama kaj huje zataknilo. Sicer pa sem 
prepričan, da ste še najbolj zavarovan v vlaku 
nemške vojske. Tukaj civilna oblast in gestapo 
nimata besede." 

Komaj sva se domenila, že je vlak potegnil. Po 
zasilno popravljenem mostu čez Savo smo le 
počasi in previdno napredovali. V Zemunu smo 

obstali za dalje časa. Prišla je nemška vojaška 
policija in v spremstvu tudi dva ustaša. Najprej so 
preverili inženirjeve papirje, nato še mene. 
Nemca sta bila z mojim potnim nalogom 
zadovoljna, zahtevala pa sta še dodatno osebno 
izkaznico s sliko, kar n^ bi v tem izjemnem 
primeru skupno nadomeščalo potni list 

Svojo osebno izkaznico s fotografijo sem 
namenoma založil v majhnem predalčku 
aktovke. Sklenil sem namreč do skrajnosti 
prikrivati podrobnosti svojega porekla, da me ne 
bi razkrinkali. Vljudno sem se opravičeval -
dobra beseda povsod dobro mesto najde - da 
sem v na^ici odpravljanja na tako dolgo pot 
najbrže pozabil legitimacijo v drugi obleki, ko 
sem se preoblačil, ali pa sem jo morda kam 
založil. Prosil sem, da naj zaenkrat opravičilo 
upoštevajo, sicer pa da lahko potrdi mojo 
identiteto gospod inženir, ki me pozna. 

Že sta se hotela vmešati ustaša, ko je vodilni 
po krajšem premisleku zamahnil z roko in dejal: 
„Von der Wehrmacht ist bestaetigt! Also, soli es 
fuer einmal so gelten!" Poslovili so se in odšli. 
Prva in veijetno najbolj kočljiva preizkušnja je 
bila mimo. Oddahnil sem si m tudi moj novi 
znanec je bil ugodnega razpleta vidno vesel 

Dalje prihodnjič. 



Dr. Fran Brumen: 

Steklina zopet na pohodu 
Steklina, ki jo prenaSajo nekatere 

živali, je VIRUSNO-INFEKTIVNA 
BOLEZEN, KI JE DO DANES 
PRAVILOMA SE VEDNO 
SMRTONOSNA ZA ČLOVEKA, pri 
katerem se je klinično razvila, se 
pravi, da je prekoračila dobo latentne 
inkubacije (prikritega dela razvoja po 
okužbi). 

Zadnje čase v Srednji Evropi, po-
sebno v Avstriji bijejo plat zvona in 
opozarjajo na nevarnost prenosa z 
zahoda, predvsem iz Švicarskih Alp. 
Te dni pa veljajo opozorila tudi proti 
vzhodu in v prvi vrsti za Madžarsko. 

Tako je naša dežela ponovno ogro-
žena posredno in neposredno z zaho-
da in prav tako tudi z vzhoda po 
neposredni sosedi Madžarski. Te dni 
je namreč Avstrija objavila, da so 
ugotovili steklino že v treh njihovih 
pokrajinah: v vzhodni Gradiščanski, 
na zahodu pa na Tiroslkem in Solno-
graškem. Če pomislimo, da nas alp-
ski svet veže z nepretrganim bio-
topom od Francije prek Švice in Av-
strije do naših vzhodnih alpskih 
obronkov, potem je na dlani, da smo 
tudi z zahoda direktno ogroženi. 

Za osvetlitev problema stekline so 
dobrodošli podatki, ki jih je v svojih 
statistikah zbrala svetovna zdravstve-
na organizacija. Po njenih ugotovit-
vah je LE 36 OD SKUPNIH 97 
DRŽAV NA SVETU BREZ TE 
NADLOGE. (Sedaj je že vsega 144 
držav). 

Tozadevna zahodnonemška sta-
tistika pove, da so v 20 letih od 1954 
do 1974 zabeležili pri divjih in do-
mačih živalih skupno 61,526 ugo-
tovljenih primerov stekline. Sliko 
morda še najbolj nazorno pojasnjuje 
izračun, da pomeni to povprečno 8 
primerov stekline pri živalih na en 

dan samo v Zahodni Nemčiji, kjer 
velja najstrožja obveznost prijavlja-
nja in kjer so gozdarska, kmetijska in 
lovska služba vzorno urejene in bud-
no zasledujejo in preganjajo to bole-
zen. 

Zaradi pogostnosti obolenja in z 
namenom, da bi čimbolj temeljito 
obračunali s to kugo, so v Zahodni 
Nemčiji odredili splošno in obvezno 
zastrupljanje lisičin s strupenimi pli-
ni. Kljub temu je v letu zastrupljanja 
1973 zvezno ministrstvo za kmetij-
stvo seštelo 3146 primerov ugotovlje-
ne stekline pri živalih. Naslednje leto 
1974 je bilo zastrupljanje lisičin 
ustavljeno, pa so ugotovili 3057 pri-
merov, tedaj celo nekaj manj. Ta si-
cer majhna razlika gre verjetno na ra-
čun nekoliko zmanjšanega števila 
preživelih lisic. Vendar se pri kritični 
presoji teh dveh podatkov vsiljuje 
zaključek, da ZASTRUPLJANJE NI 
BILO DOVOLJ USPEŠEN UKREP. 

Med vsemi obvezni prijavi po-
dležnimi živalskimi kužnimi bolezni-
mi je STEKLINA NAJBOLJ PO-
GOSTA. Kljub temu pa na 
17,875,000 prebivalcev Zvezne Repu-
blike Nemčije zabeležijo na leto LE 
EN PRIMER SMRTI. To zgovorno 
dokazuje uspešnost prijavljanja mož-
nih okužb in seveda odlično pre-
ventivno zdravstveno službo. 

STALNI PRENAŠALEC, PO-
SREDNIK IN NEKAKŠEN RE-
ZERVOAR STEKLINE V SREDNJI 
EVROPI JE BREZ DVOMA LISI-
CA, v vzhodni Evropi pa najverjet-
neje poleg lisice še zvrst kunjega ro-
du. Ostale živali, kot sta jazbec in po-
dlasica, so le bolj ali manj prilož-
nostni posredniki te nevarne bolezni. 

Sledi 1. nadaljevanje 

Naša arheološka 
• • • w w najdišča 

LESKOVEC PRI PRAGERSKEM 

O zgodovini te vasi, ki leži od-
maknjeno med Črešnjevcem, bo-
gatim na rimskih starinah in rimsko 
cesto' po obronkih bližnjega Vele-
nika, so pričeli pisati v začetku tega 
stoletja. Takrat so namreč Brumčevi, 
p. d. Kajzerjevi, bilo je to oktobra le-
ta 1907, na svoji njivi pod vrhom gre-
bena nad dolino Devine pri oranju 
zadeli na črn glinast lonec, poln rim-
skih srebrnikov. Kot so pisali poro-
čevalci v graškem dnevniku Tages-
post in v dunajskem zgodovinskem 
glasilu, jih je bilo vsega skupaj 1200 
in so pripadali različnim cesarjem od 
Vespazijana (69-79) do Maksimina 
Traškega (235—238). Zgodovinarji 
SO sklepali, da je bil lonec z denarjem 
zakopan proti sredini tretjega stolet-
ja, to pa je tudi vse, kar o tej najdbi 
vemo. Le del denarja je uspelo pri-
dobiti za ptujski muzej, drugo pa so 

si obdržali domači in se je pozneje 
porazgubilo. Kaj se je zgodilo z lon-
cem, ni znano, a najbrž so razbite 
črepinje ob tolikšnem kupčku de-
narja pustili kar v zemlji in pozabili 
nanje. 

Kako je prišel lonec z rimskim de-
narjem na Kajzerjevo njivo? Tjakaj 
ga je pač nekdo namenoma zakopal, 
da bi začasno skril svoje imetje, a ga 
pozneje ni več našel ali pa ni mogel 
več poiskati. Takrat je bil okoliš Les-
kovca še neobljuden gozd in zato var-
no skrivališče. Ker je bilo preprost lo-
nec kaj lahko skriti, ga najbrž niso 
nosili prav daleč in tako bi smeli že 
kar v bližini iskati kakšno rimsko na-
selje. Vendar o čem takem doslej v 
Leskovcu še niso zasledili ničesar. 
Eden izmed kažipotov bi lahko bile 
rimske gomile v črešnjevskem gozdu 
,,Gomilce", ki leže na grebenu nad 
obrobjem Leskovca. Druga možnost 
bi bila rimska naselbina s svetiščem 
nekje pri Črešnjevcu, ki jo dokazu-
jejo številni marmorni spomeniki v 
črešnjevski cerkvi, a je doslej še ni 
uspelo odkriti. Seveda so zaradi bli-
žine glavne rimske ceste, ki je pri so-
sednji Novi vasi prečkala greben v 
smeri proti Ptuju, še druge možnosti, 
zato ugibanja najbrž ne bo nikoli ko-
nec. 

Kot edini arheološki spomenik ima 
Leskovec danes le osamljeno gomilo. 

ki leži na vrhu grebena na meji s SD. 
Novo vasjo v gozdu ob cesti nasproti 
Adelštajnovih. Gomila je 13 m široka 
in 90 cm visoka ter po videzu še 
nepoškodovana. Ker je precej velika 
in le ena sama, bi lahko bila grob pre-
bivalcev še iz predrimske, prazgodo-
vinske dobe. Če jo bodo strokovnjaki 
kdaj raziskali, bo njena starost hitro 
pojasnjena. Morda bo kdaj uspelo 
razrešiti tudi skrivnosti okrog govoric 
še o drugih rečeh: o,,zlati skrinji" na 
nekdanji Tancmajstrovi njivi pa o 
„štalah za menjavanje konj", ki naj 
bi bile v bližini mostu čez Devino. 

LEVANJCI 
Vas leži na zahodnem obrobju 

Pesniške doline na tistem območju, 
ki ima, kolikor smo pač bili doslej 
poučeni, le malo arheoloških najdb. 
Arheologi so postali na Levanjce po-
zorni, ko so v Brumčičevem pismu o 
gomilah v Črmlji, objavljenem v Kre-

su že leta 1881, prebrali tudi tale sta-
vek: ,,... Ravno se spominjam, da so 
v levanjskih leseh pri fari sv. Urbana 
pred 8. leti trije nepoznati možje 
iskali bronasto trugo..." 

Že ob prvem poizvedovanju pred 
nekaj leti je Simoničev oče vedel po-
vedati o ,,puklu z jamo v sredini" v 
svojem gozdu v eni izmed globeli le-
vanjskih lesov. Res je tam, nedaleč 
od domačij Šorijevih in Mušičevih v 
dolinici ,,Koprivnjak", na Simoni-
čevem 9 m široka in dober meter vi-
soka gomila (na sliki). Tudi poldrug 
meter široko jamo ima v sredini, kar 
pač dokazuje, da so tam nekoč iskali 
,,zaklad", najbrž res že v prejšnjem 
stoletju. Gomila leži ob gozdni poti 
na Dolič, a ni sama, saj so 200 m višje 
na pobočju v Žampovem gozdu še tri 
nekoliko manjše, a nepoškodovane. 
Tako je zgodovinarjem dana mož-
nost, da jih kdaj raziščejo in povedo 
o zgodovini levanjskega kraja še kaj 
več. Gomile so po vsej verjetnosti iz 
rimske dobe, bivališča ljudi, ki so v 
njih pokopani pa tudi najbrž niso da-
leč. Kakšnih zidanih stavb tod skoro 
zagotovo ni bilo, saj bi jih bili do-
mačini že kdaj zasledili in ohranili v 
govoricah o porušenem ,,gradu" ali 
pogreznjeni ,,cerkvi". Ostanke po-
gorišč lesenih koč je seveda težje 
najti, a iskati bi jih kazalo v smeri 
proti vodam. Stanko Pahič 



NEKAJ RESNIH O VINU 

Martinov« nedeUa in trenutek, Ito 
se je letošnji pridelelc stisnjen iz gro-
zdja, spremenil v vino je pravzaprav 
ie za nami. Nismo sicer raziskovali, 
koliko gosi je ob Martinu dalo svoja 
življenja kot tudi nismo raziskovali, 
koliko Martinov je tisti dan preveč 
pogledalo v kozarec, s^er pa to tudi 
ni naS namen. Mi bi tokrat raje malce 
zapisali to, kaj vse ljudje pripisujejo 
tej žlahtni kaplici, ki raste v Sloven-
skih goricah, Halozah, Dolenjskem 
in drugod. 

Znano je, da obstojata dve vrsti 
ljudi. Nekateri trd^o, da je vino 
strup, drugi zopet, da je vino hrana. 
Za nobenega se ne bomo ogreli. Dej-
stvo pa je, da vino, če ga, zlasti de-
lovni £k)vek pije v zmernih količinah 
In če je človek tudi sicer zdrav, ne 
škodi, pač pa lahko škodi vsaka ka-
pljka — denimo — zdravljenemu al-
koholiku. 

Louis Pasteur je o vinu dejal, daje 
dobri kapljici mogoče pripisati last-
nosti najbolj zdrave p^ače. Vinu pri-
pisujejo tudi splošni stimulativni uči-
nek na telesne in psihične funkc^e 
čk)veka. Nekateri cek) dokazujejo, 
da se ob zmernem uživanju oziroma 
pitju vina sposobnost organizma po-
veča za 5 do 15 odstotkov. 

Nekateri trdijo, da lep videz vina, 
lepa barva, bistrost in pa predvsem 
lepa cvetica, vpliva na povečanje ape-
tita in močnejše izločaqje prebavnih 
sokov. Vino povzroča želodcu pri-
merno kisk)st za prebavo beUakovin. 
V litru vina je do 3 grame od 15 do 20 
različnih mineralnih snovi, ki so po-
membne pri metabolizmu organizma. 
Poleg tega je v vinu veliko vode. Zato 
nekateri men^o, da voda v vinu pred-
stavlja najboljšo pitno vodo. Seveda 
nf̂  dodamo, da imamo v mislih samo 
tisto vodo, ki je nastala že v grozdni 
jagodi. Torej tista, ki jo še žal pone-
kod k vinu dolivajo „birti" in zaslu-
žka željne natakarice, pri tem ne pri-
de v poštev. 

Pred leti je francoska medicinska 
akademija objavila tri pogoje, pri ka-
terih pitje vina ne škodile. Vino mo-
ra biti predvsem zdravo in naravno, 
saj le tako ugodno deluje na organi-
zem. Dalje: vino ne škodi, če ga pye-
mo v zmernih količinah in nazadnje: 
bistveni pogoj je, da vino pijemo pri 
kosilu ali večerji. Vino je škodUivo, 
če ga pUemo na prazen želodec. Zato 
je prav in tega bi se morali držati, da 
bi vino pili v manjših količinah samo 
ob jedi. 

Pri nas se, žal, ne držimo zgoraj 
navedenih pravil. Često pijemo vino 
na tešče. Ponekod, žal že otroci! 
Kljub vsem dobrim lastnostim, kijih 
ima vino, se žal pogosto dogaja, da 
posamezniki s čezmernim pitjem vina 
uniči^ejo svoje živ^ei^e in svojo dru-
žino. Mnogi namreč prav v pitju vina 
in drugih alkoholnih pijač, iščejo 
uteho nad svojimi življei^Jskimi neu-
spehi, razočarai^i, kar vodi samo v 
pogubo in v še večje razočaranje, da 
o bedi, ki jo povzroča aikohoUzem že 
niti ne govorimo, pa o prelivanju kr-
vi, bodisi na cestah, ubojih itd. 

Ker že ravno pišemo o vinu, naj 
povemo, da nameravajo na Gospo-
darskem razstavišču v Ljubljani v 

kratkem odpreti prvo vinoteko v Ju-
goslaviji, ki bo predstavljala skupni 
center za prodajo, poskušnjo in pro-
pagando kvalitetnih jugoslovanskih 
vin in vinskih destilatov, ki predstav-
ljajo posamezna ali več vhiorodnih 
obmoflj. Obiskovalec bo lahko v vi-
noteki vina poskusil pa tudi kupil, 
vendar pa bi naj imela vinoteka pred-
vsem vlogo popularizacije naše vin-
ske proizvodnje zlasti še, da bi potro-
šnike seznanjala s kvalitetami naših 
vin, katere vrste ustrezajo posamez-
nim jedem, kako se servira ipd. 

Morda naj zapišemo za tiste, ki Se 
ne poznajo vseh imen znanih sloven-
skih vin, nekatera ivjihova imena: 
barbera, bizetjsko belo, beli burgun-
dec, bizeljsko rdeče, cviček, haložan, 
kabernet, kraški teran, ljutomerčan, 
laški rizling, renski rizling, rulandec, 
rumeni muškat, refošk, rebula, rito-
znojčan, portugalka, vipavec, tra-
minec, šipon, tokaj, pinot, merlot, 
muškatni silvanec, metliška črnina in 
druga, ki jih nismo našteli, ker bodi-
si, da niso priznana ali pa rastejo v 
manjših količinah. 

Še pred 19. stoletjem so pri nas go-
jili kar okoli 300 razUčnih sort vinske 
trte. Slovenske vtaiograde bi lahko 
razdelili na tri vinorodne rajone- na 
podravski, posavski in primorski vi-
norodni rajon. Znana vina podrav-
skega rajona so ljutomerčan, pekr-
čan, haložan, ritoznojčan, šipon, la-
ški in renski rizling, traminec, 
muškatni silvanec in rumeni muškat. 

Poprečen pridelek grozdja znaša v 
Sloveniji v zadnjih desetih ktih 7.760 
vagonov oziroma 5.240 vagonov vi-
na. V Sloveniji živi najmanj 50 tisoč 
Uudi od dohodkov, ki ga daje vino-
gradništvo, kar predstavna 2,5 odsto-
tka celotnega slovenskega življa. Pa 
še podatek, da moramo Slovenci vsa-
ko leto dokupiti iz drugih republik 

okoli 3000 vagonov vina. RaznmUl-
vo, da vseh teh količhi ne popijemo 
samo Sk)venci, ampak ga precej steče 
tudi po grlih turistov, ki prihajajo k 
nam od drugod. Sicer pa stovenskih 
vin precej izvozbno. Za zaključek pa 
še podatek, da so pred dvema letoma 
znašale skupne površine rodnih vino-
gradov 18.955 hektarjev oziroma 
89,513.000 rodnih trsov. Rnzumljivo, 
da se je to statistično stanje do danes 
že bistveno spremenik). 

Pa še nekaj vinskih resnic: 
Tri reči najbolj razvesde srce in 

oko: lepa ženska, lep koqj in lep vi-
nograd. Vinograd pa potrebuje troj-
no vlago: dež, roso in pot. Trta mora 
imeti eno oko več kot Sovek. Pij ga 
le pij, a pameti ne zapijl Vino je mla-
dim ljudem v veselje, bolnim za zdra-
vje, starim za okrepčaiije. Žeja se 
prežene v vodo, dolgčas z vinom. Pri 
vinu se pogajaj, pri vodi se pogodi. 
N^jgrša stvar na sveto Je pijaiia baba. 

Človek ima svojo trmo, vino pa svo-
jo. Boj se sladkega i^oveka in tudi 
presladkega vina. V nebesih so ljudje 
vseh stanov, samo treh ni: krčmaija, 
jezičnega dohtarja in farške kuhari-
ce. Fant, ki ga hvalijo samo krčmaiji, 
ni nikoli nič prMa. ̂  bi lahko našte-
vali, vendar zaeakrat dovoU. F. H. 

r A 
Odbor za prodajo osnovnih 
sredstev pri KMETIJSKEM KOM-
BINATU PTUJ, TOZD GOSTIN-
STVO „HALOSKI BISER" PTUJ 

proda na 
javni licitaciji: 

1. TOVORNI AVTOMOBIL 
TAM 4500, 
v voznem stanju, izklicna cena 
16.000.-
2. DVA MOPEDA TOMOS, 
v nevoznem stanju, izklicna cena 
500.-

Licitadja bo v ponedeljek, dne 15. 
12. 1975 ob 10. uri na dvorišču 
hotela Poetovio v Ptuju. 



USPELI PTUJCANI NA STREL-
SKEM PRVENSTVU REPUBLIKE 

Na prvenstvu republike Slovenije 
so dosegli strelci iz Ptuja vidne rezul-
tate. 

MnožiCni del tekmovanja je prite-
gnil 170 ekip iz vseh koncev Sloveni-
je. Ptujsko občino so zastopali strelci 
ZRVS in dve ekipe pt. garnizije. Eki-
pa VP 5008/9 je zasedla peto mesto. 

Najboljši posameznik v streljanju z 
polavtomatsko puško je bil Alojz 
Trstenjak, član ekipe garnizije. 151 
kr. je zasedel drugo mesto in prejel 
srebrno medaljo. Najboljši strelec z 
brzostrelko je bil Marjan Kajnik iz 
ekipe ZRVS, z vojaško pištolo pa 
Franc Skrt in Krsto Radaljevič. 

Bronasto medaljo je osvojila ekipa 
VP 5008/9 z polavtomatsko puško. 
Na kvalifikacijskem delu tekmovanja 
se je zbralo 60 ekip iz celotne države. 
Favoriti so bili strelci iz Beograda, 
Ljubljane, Zagreba, Skopja, Splita, 
Kosova in Novega Sada. 

Ptujčani so glede na materialne te-
žave nastopili samo v streljanju z vo-
jaško pištolo, torej v disciplini, kjer 
je konkurenca največja. To je bila 
ekipa SD ,,Jože Lacko", ki je osvoji-
la srebrno medaljo. 

Le reprezentanca beogr. armade je 
bila za 8 kr. boljSa. Strelci „ J . La-

cko" so z 328 kr. dosegli najboljši 
rezultat društva. 

Posamičen rekorder v vojaški pi-
štoli je Franc Tominšek (SD ,,J, La-
cko") trikratni prvak na prvenstvih 
republike, drugi Lackov strelec Slav-
ko Ivanovič pa je bil s 161 kr. peti. 

IS 

V devetem kolu I. slovenske 
šahovske lige — vzhodna skupina so 
ptujski šahisti gostovali v Slovenj 
Gradcu ter premagali solidne doma-
čine, ki so tokrat prvič nastopili v 
najmočnejši postavi. 

Slovenj Gradec: ,, Izbira" Ptuj 
4,5:5,5. 

Mauhler:Podkrajšek remi, 
Šmon:Bohak 0:1, Jakopič:Šeruga 
1:0, Verovnik:Kneževič remi, Stum-
berger:Skarja 0:1, Mavrič:Markovič 
1:0, Beliš:Polajžer 0:1, 
Sumečnik:Dajnko 1:0, Baga-
ri:Vaupotič remi, Merkač:Razlag 
0:1. 

V desetem kolu istega tekmovanja 
so se ptujski šahisti doma pomerili z 
moštvom ,,Kovinar" Maribor. 
Dolgo časa je izgledalo, da bodo 
domačini pripravili presenečenje in 
premagali favorizirane goste, ki pa so 
bili v zadnji uri igre bolj iznajdljivi 
ter so zasluženo zmagali z najtesnej-
šim rezultatom. 

USPEŠEN NASTOP JUDOISTOV DRA-
VE 

Okrog 200 gledalcev je z buCnim navija-
njem v soboto, 6. decembra, v športni 
dvorani , ,Mladika" spremljalo 1. ekipo 
Judo kluba Drave ob njenem zadnjem 
nastopu v I. slovenski ligi v tej sezoni. V 
zadnjem, 4. kolu so se judoisd Drave sre-
čali z ekipo Šiške in Velenja. Borbo med 
ekipama Šiške in Velenja je odločila v 
svojo t)rid ekipa Velenja z 2:5 (15:39), 
rezultat srečanja Velenje:Drava 3:3 (23:27) 
— zmaga Drave in ponovna zmaga Drave 
v srečanju s Šiško, rezultat 4:3 (22:28). 
Ekipa Drave si je tako v zadnjem srečanju 
pridobila dragocene 4 točke. Tekmovanje 
sta zelo uspešno vodila sodnika Bašič iz 
Ljubljane in Sarhan iz Murske Sobote. 

,,Izbira" Ptuj:, ,Kovinar" Maribor 
4,5:5,5. 

Podkrajšek:Sorčnik 1:0, Bo-
hak:Krajnc remi, §eruga:Guzel 0:1, 
Majcenovič:Njegovan remi, Kneže-
vič:Ačko 0:1, Skarja:Matovič 0:1, 
Polajžer;Lukan 1:0, Dajnko:Merkač 
0:1, Vaupotič:Krmavc 1:0, Raz-
lag:Pliberšek remi. 

V zadnjem kolu L slovenske šahov-
ske lige — vzhodna skupina se bodo 
ptujski šahisti pomerili z moštvom 
Slovenske Bistrice. 

Janko Bohak 

Posebna hvala gre slednjemu, saj je sodil 
izvrstno in tako prispeval h kvalitetnemu 
nastopu. Borbe med posamezniki so bilj 
zanimive, še posebej so se izkazali Lozin. 
šek, Stebih in Breznik, ki so osvojili vs{ 
možne točke. Rezultat bi lahko bil bistve-
no drugačen, Ce ne bi bilo v ekipi Drave 
nekaj boljših tekmovalcev oškodovanih. 

Uspeh pa je obvezujoč. Čeprav se bo tek-
movanje nadaljevalo prihodnje leto, ne bo 
počitka, s treningi se bo nadaljevalo. 
Problem, s katerim se srečujejo pri Judo 
klubu Drava je ta, da jim primanjkuje v 
posameznih kategorijah ustreznih tekmo-
valcev glede na težo. To pomeni, da 
morajo nekateri tekmovalci tekmovati i 
veliko težjimi nasprotniki, kar pa se seveda 
odraža v rezultatih. Rešitev tega problema 
vidijo v vzgoji pomladka, ki ga je tačas60. 
Vse to pa ob^obrem treningu zagotavlja 
še uspešnejši nastop judoistov Drave v pri-
hodnji sezoni. 

Da le ne bo mrtve sezone do prihodnjega 
tekmovanja, želi predsednik Judo kluba 
Drava, Zvonko Masten, ki pravi, da bo 
vodstvo kluba do prihodnje sezone posve-
čalo največ skrbi memorialnim srečanjem, 
kamor bo vodstvo Kluba pošiljalo pred-
vsem mlade še neizkušene borce, da si pri-
dobe potrebno rutino in izkušnje za zah-
tevnejše nastope. Vodstvo pa načrtuje tudi 
nekaj prijateljskih srečanj med znanimi 
ekipami iz Slovenije. 

MG 

Na podlagi 4. člena zakona o refe-
rendumu (Uradni list SRS, št. 29/72), 
2. blena zakona o samoprispevku 
(Uradni Ust SRS, št. 3/73) je zbor de-
legatov Krajevne skupnosti Kidričevo 
na svoji redni seji dne 2, decembra 
1975 sprejel 

S K L E P 
o razpisu referenduma a UTcdlK) 
krajevnega samoprispevka za lofi-
nanciranje programa izgradile ko* 
munalnih in drujSienih objektov za 
območje naseda Kungota (hišne 
številke od 1 do 157). 

1. 
Za območje naselja Kungota se 

razpiše referendum za uvedbo krajev-
nega samoprispevka v denarju za so-
financiranje naslednjega delovnega 
programa krajevnega odbora naselja 
Kungota: 

vrsta objekta din 
1. rekonstrukcija nn omrežja in 
izgradnja transformatorja 

200.000.— 
2. položitev prve plasti asfalta v dol-
žini 800 m X 5 

124.000.— 
3. izgradnja avtobusnega posta-
jališča 

35.000.— 
4. cestna razsvetljava in vzdrževanje 

7.000.— 
5. urejanje in vzdrževanje otroškega 
igrišča 

20.000.— 
Za izvršitev planskih nalog so po-

trebna sredstva v višini 386.000 din. 
Zbrana sredstva od krajevnega 

samoprispevka znašajo 222.000 din. 
Razlika med višino samoprispevka 

in predračunsko vrednostjo vseh del 
po programu v višini 164.(XX),— din 
bo zagotovljena iz sredstev proraču-
na občine, iz prispevka temeljnih or-

ganizacij združenega dela in drugih 
organizacij ter društev iz sredstev 
sklada otroškega varstva in temeljne 
izobraževalne skupnosti. Za so-
financiranje posameznih del bo 
sklenjen samoupravni sporazum. 

II. 
Krajevni samoprispevek se uvaja 

za dobo petih let, in sicer od 1. fe-
bruarja 1976 do 30. januarja 1981. 

Krajevni samoprispevek se uvaja v 
denarju. 

Višina samoprispevka bi znašala: 
— za zavezance, ki imajo osebne 

dohodke iz delovnega razmerja oz. 
nadomestila, ki presegajo 1.000,— 
din mesečno, po stopnji 1 "/o od netto 
osebnih dohodkov; 

— za zavezance, ki imajo dohodek 
od kmetijske dejavnosti, po stopnji 
2 Vo letno od katastrskega dohodka 
in od dohodka od gozdov (posekane-
ga lesa); 

— za zavezance, ki imajo dohodke 
od samostojnega opravljanja obrti, 
druge gospodarske dejavnosti ali 
intelektualnih storitev, po stopnji 
2 "/o od osnov za prispevek; 

— za zavezance, ki prejemajo po-
kojnino, ki je višja od pokojnine z 
varstvenim dodatkom, Jk) stopnji 
0,5 "/o od izplačane pokojnine; 

— za zavezance, zaposlene v tujini 
po pavšalnem letnem znesku 600,— 
din. 

Zavezanci, ki imajo dohodke iz 
dveh ali več virov, navedenih v prej-
šnjem odstavku, plačujejo prispevek 
za vsak vir dohodka posebej. Samo-
prispevek se ne plačuje od vojaških 
invalidnin, socialnih pomoči, rejnin, 
od otroškega dodatka, pomoči za šo-
lanje, od štipendij, vajeniških na-
grad, regresa za stanarino in od do-
hodkov za katere velja oprostitev po 
zakonu. 

111. 
Pravico do glasovanja na referen-

dumu imajo občani, ki so vpisani v 
splošni volilni imenik krajevne skup-
nosti Kidričevo — za naselje Kungota 
in zaposleni občani, ki še nimajo vo-
lilne pravice za volitve v občinsko 
skupščino in Se niso vpisani v splošni 
volilni imenik, živijo pa na območju 
krajevne skupnosti Kidričevo — na-
selje Kungota. Pri izidu glasovanja se 
ne štejejo tisti občani, za katere je 
uradno ugotovljeno, da se zaradi dela 
v tujini ali zaradi služenja vojaškega 
roka ali drugega opravičljivega razlo-
ga glasovanja niso mogli udeležiti. 

Za uradno ugotovitev po prej-
šnjem odstavku te točke je šteti obve-
stilo zavoda za zaposlovanje, druge 
ustanove, delovne organizacije ali 
državnega organa ali pismeno izjavo 
svojcev odsotnega. 

Referendum bo v nedeljo, dne 28. 
decembra 1975 od 6. do 19. ure na 
glasovalnih mestih, ki jih določi ob-
činska volilna komisija. 

Na referendumu glasujejo volivci 
neposredno in tajno z glasovnico. 

Na glasovnici je neislednje bese-
dilo: ,,Krajevna skupnost Kidričevo 
— krajevni odbor naselja Kungota — 
glasovnica za referendum dne 28. de-
cembra 1975 — glasujem — , ,ZA" 
— , ,PROTI" — uvedbo krajevnega 
samoprispevka v denarju za sofi-
nanciranje programa izgradnje ko-
munalnih in družbenih obj«ktov na 
območju naselja Kungota. 

Glasovalec izpolni glasovnico ta-
ko, da obkroži „ Z A " , če se strinja z 
uvedbo krajevnega samoprispevka, 
„PROTI" pa obkroži, če se z uvedbo 
samoprispevka ne strinja. 

Vse glasovnice so overjene s štam-
piljko krajevne skupnosti Kidričevo. 

IV. 
Za postopek o referendumu se smi-

selno uporabljajo določbe zakona o 
volitvah odbornikov občinskih skup-
ščin. Postopek vodi in izid glaso-
vanja ugotovi občin.ska komisija. 
Glasovanje pri referendumu vodijo 
posebni glasovalni odbori, ki jih ime-
nuje volilna komisija krajevne skup-
nosti Kidričevo. 

Sklep o uvedbi krajevnega samo-
prispevka sprejme na podlagi poro-
čila volihie komisije krajevne skup-
nosti — zbor delegatov krajevne 
skupnosti Kidričevo. 

V. 
Denarna sredstva, ki se zberejo od 

krajevnega samoprispevka, so strogo 
namenska in se zbirajo na posebnem 
računu krajevnega odbora naselja 
Kungota. 

Za zbiranje in uporabo sredstev iz 
krajevnega samoprispevka skrbi po-
seben na zboru občanov izvoljen 
kontrolni odbor. 

VI. 
Sredstva za določene namene po 

programu razporeja svet krajevne 
skupnosti s posebnimi sklepi. 

Sredstva za izvedbo referenduma 
zagotovi krajevna skupnost Kidriče-
vo. 

Številka: 1038/75 
Kidričevo, dne 2. decembra 1975 

Predsednik 
zbora delegatov 

krajevne skupnosti 
Kidričevo 

Franc KLEMENCIC 1. r. 



10 MINUT PRED POUKOM 
Zbudim se ob šestih. Mama še reče: 

,,Pazi, da ne boš zaspala!" — nato pa 
odide v službo. Mislim si: samo Se do pol 
sedmih potegnem. Toda tiste pol ure hitro 
mine. Planem iz postelje. Zdrvim v ko-
palnico. Tam sedem na kad ter si iztisnem 
pasto na krtačko. , ,Bum!" — je tedaj 
reklo in na glavi sem začutila buSko. Hitro 
potegnem s krtačko po zobeh, gor — dol, 
Kor — dol. Na ušesa čisto oozabim. Na se-
be zmeCem oblačila. Kje je torba? 

Petra je imela včeraj v njej inventuro! 
začnem iskati reči. Neresnica je na omari, 
zvezki na polici, ravnilo pa na tleh. Stvari 
kar frčijo v torbo. Vzamem mamine copa-
te. Na žalost šele pozneje v šoli opazim po-
moto. ,,Sračje gnezdo, sračje gnezdo!" se 
nekdo oglaSa v meni. ..Kakšno sračje 
gnezdo?" Jej, saj res lasje! Na hitro si 
oblečem še plašč in obujem čevlje. V četrti 
brzini se poženem do šole. Zvonilo je pred 
desetimi minutami. Tiho kot razbojnik se 
priplazim do razreda. Pritisnem na kljuko 
in kot da grem na vešala. pridem do to-
varišice ter se opravičim. O zemlja, zakaj 
me nisi pogoltnila? Tiho sem poslušala 
pridigo. Po obljubi, da ne bom več. grem v 
klop. Ne vem, če se bom obljube držala, 
ker zelo rada spim. 

Tina Zirovnik, 
5. a O S ..Franc Osojnik" 

P t u j 

ŠPORTNI DAN 
Bilo je pred mesecem. Vreme se je vidno 

izboljšalo. Zaradi izboljšanja vremena je 
prišel na vrsto naš težko pričakovani 
športni dan. 

Zgodaj zjutraj so me prebudili topli, na-
gajivi sončni žarki. Vstala sem in se odpra-
vila v šolo. Moj pogled je bil zamišljen in 
ne meneč se za stvari, ki so se dogajale 
okoli mene. Misli so mi tavale v neizmerni 
prostosti razmišljanja. Niso nas namreč 
kot po navadi, seznanili s potekom 
športnega dne. Hotela sem se jih za hip 
otresd in v tistih nekaj bornih trenutkih so 
se moje oči naužile vse tiste prebujajoče 
jutranje naivnosti okolja. Cas je tekel in 
morala sem pohiteti. 

Bila sem med zadnjimi. Vse nas je pre-
ganjala napeta radovednost. Končno je iz 
zvočnika zadonel ženski glas. Dobili smo 
napotke za potek našega dne. Vsaka para-
lelka je dobila zračno puško, naboje, tarče 
in pismo z navodili, katerih skrivno vsebi-
no smo si lahko ogledali šele v gozdu, ker 
je bil dan namenjen preizkusu naše iz-
najdljivosti in organiziranosti v času 
vojne. Hitro smo izvolili vodjo. Ta nam je 
razdelil dela. Nosila sem puško. 

Cez čas je pričela strašno zavijati sirena. 
Vsi smo. nekateri skozi okna, drugi skozi 
vhode zapustili šolo in stekli v gozd. Tam 
smo odprli tisto skrivnostno pismo. Nalo-
ga vsake paralelke je bila poiskad prostor, 
v katerem je bila dobro skrita škatla z 
majhno poslastico. Vsi smo se razkropili 
po gozdu in končno le našli svoje mesto. 
Poiskali smo škatlo, pojedli vsebino, po-
tem zamaskirali ranjenca, nekateri so 
streljali z ročno puško v tarčo, drugi pa 
iskali gobe. Po obveznostih smo se vrnili v 
šolo. Tudi kulturnega programa ni 
zmanjkalo. Peli smo partizanske pesmi, 
plesali kola in recitirali. Dan je hitro pote-
kel in s tem tudi športni dan. Ob koncu se 
je lahko vsak prepričal o svoji zavednosti 
in sposobnosti ali pa je lahko vsaj raz-
mišljal o sebi. še primerjal z zavednimi 
borci iz NOB, ki jih je povezovala 
neuklonljiva vera v boljšo prihodnost. 

Tako smo s tem športnim dnevom utrdi-
li pripravljenost na morebitno vojno. 

Sonja Gedl, 
8. a. OS Tomaž pri Ormožu 

MOJ BRATEC 
Mojemu bratcu je ime Igor. Star je tri 

leta. Z mano se rad igra. Včasih je priden, 
včasih mi nagaja. Je zelo vesel fantek. 
Imamo ga vsi radi. Vedno, ko pridem iz 
šole, mi priteče nasprod. 

Brigita Medved, 
^̂ ^̂  OS Ptujska gora 

ŠOLSKE URE LETA 3000 
Kaj vse se bo zgodilo do leta 3000? Kdo 

bi to vedel? Gotovo pa se bo življenje 
močno spremenilo. Koliko vsega bodo 
ljudje še odkrili! Spoznali bodo stvari, o 
katerih se nam danes morda še sanja ne. 
Tudi šolske ure bodo čisto drugačne, ka-
kor so danes. Kako bo takrat, lahko samo 
predvidevamo. 

Učenec se bo z raketo pripeljal v šolo. 
Ko bo vstopil, bo samo pritisnil na gumb 
in v hipu bo imel slečen plašč in sezute 
čevlje. Potem pa ne bo šel po stopnicah, 
kaj še! Tudi tekoče stopnice in dvigala bo-
do takrat že zastarela. Spet bo pritisnil na 
določen gumb in že ga bo neka nevidna sila 
dvignila. V hipu bo v svojem razredu, ki se 
bo tudi močno razlikoval od današnjega. 
Vsak učenec bo imel svojega. Tudi uči-
teljev ne bodo več potrebovali. Namesto 
njih bodo stroji — avtomati, ki bodo po-
samezniku razlagali učno snov. Nihče ne 
bo več uporabljal svojih možganov — teh 
bi bilo namreč . .škoda". Namesto njih bo-
do drugi, elektronski. Nikomur se ne bo 
treba ničesar učiti, kajti to bi bilo,.poniže-
valno" za takratnega človeka. Takrat 
menda ne bo znal nihče računati niti do 
deset, kajti vse mu bo izračunal njegov 
lastni računalni stroj. Avtomat bo 
postavljal vprašanja, avtomat bo odgo-
varjal — spraševanja namreč ne bo več. 
Pisati sploh ne bo treba, kajti to bi bilo 
nepotrebno — sama izguba časa. 

Samo na gumbe boš pritiskal pa bo ta-
koj vse urejeno. Učenci bodo šli vsak teden 
na izlet. Pa ne na Zemljo! Potovali bodo v 
vesolje, raziskovali neznana osončja, 
ukrotili bodo razbeljeno površino sonca. 

Življenje bo enolično in človek bo postal 
avtomat med avtomad. 

Milošič Marija, 8. b 
OS Cirkulane 

SAMOUPRAVNI DAN ŠOLE 
V četrtek. 20. XL 1975. so nam povedali 

tovariši in tovarišice. da bo v ponedeljek 
samoupravni dan šole. S tovarišico smo 
morali izbrati učence, ki bodo poučevali v 
ponedeljek. Ko smo jih izbrali, so jim to-
varišice in tovariši povedali, kaj bodo de-
lali. Doma so si morali napisati priprave. 

Nastopil je ponedeljek in zjutraj ob 7. 
uri se je začel samoupravni dan. Samo-
upravno delo se je začelo. Izvolili smo 
ravnatelja, pomočnika ravnatelja, tajnico, 
kuharico in čistilko. Ves dan je pouk pote-
kal disciplinirano. Po razredih so hodili 
poslušat, kako poteka pouk. V torek so 
nam povedali, da je samoupravni dan 
dobro potekal in ga bomo imeli Se večkrat. 
Tisti učenci, ki so učili, so nam povedaH. 
da to ni lahko delo in da je naporno. 

Želim si še več takSnih dni. 
Lilijana Kapel 

6. b, OS Poljčane 

JESEN 

Jesen je čas. ko je zelo mrzlo. Živali se 
pripravljajo za zimo. Medved si je nanosil 
listje, da bo zimo na mehkem prespal. Tu-
di veverica si že nosi orehe, kostanje in 
drugo. Listje že spreminja barvo in odpa-
da. 

Kmetje spravljajo listje za steljo. Listje 
bodo pozimi zelo potrebovali. Pozimi je 
mrzlo, zato se že jeseni pripravljajo nanjo. 
Podirajo drevesa. Doma jih razžagajo in 
razsekajo. Kmetje že tudi pospravljajo 
poljske pridelke. Njive so zorali in pobra-
nali. Posejali so pšenico. Ponekod je že 
pšenica vzklila. 

Iz njiv so tudi pospravili zelje. Zelje so 
naribali in ga spravili v kadi. Pospravili so 
tudi korenje in repo. da bodazredili praši-
če. 
Mamica je zlopatala vrt in posejala solato 
in peteršilj. Pospravila je radič in zelje. 

Jesen je dober letni čas, saj nam prinaša 
veliko dobrot. 

Bojan Lampret, 
3. a. OŠMajSperk 

MLADA Ž E U A 
Stara mama mi večkrat pravi, da je 

otroštvo najlepši in najsvetlejši Cas 
življenja. Morda je to res, morda ne. O 
tem bom lahko razsojala, ko bom odrasla. 

Moje življenje se je pričelo 9. novembra 
1962 v ptujski bolnišnici. Le dve leti 
otroštva sem preživela z ljubečimi starši v 
domači vasi. potem pa smo se preselili v 
Avstrijo, kjer sta se ata in mama zaposlila, 
štiri leta sem obiskovala otroški vrtec, kjer 
smo govorili samo v nemškem jeziku. Da 
ne bi pozabila na svojo materinščino, smo 
doma vedno govorili v slovenskem jeziku. 

Ko sem morala v malo šolo in prvi raz-
red, sem živela pri teti v Gorišnici, ata in 
mama pa sta še ostala v tujini. Na koncu 
prvega šolskega leta mi je mama povila 
bratca in se vrnila domov, ata pa je delal v 
tujini. 

Ko je bratec dopolnil tri leta, je mama 
spet odšla v Avstrijo. Sedaj živiva z bra-
tom pri stari mami in starem očetu. Oba 
naju imata rada in nama nudita vse, kar 
potrebujeva, vendar pogrešava pravo oče-
tovsko in materinsko ljubezen, čeprav se 
ata in mama vsak petek vračata domov. 
Samo dvakrat na teden sva z bratom de-
ležna neposredne ljubezni in skrbi svojih 
staršev. Zato si želiva, da bi se ata in mama 
čimprej za stalno vrnila v naš dom. 

Tako ne bova več prikrajšana za njuno 
ljubezen. 

Irena Hunjet, 7. b 
OS Gorišnica 

NAŠ PES 
Našemu psu je ime lesi. Lesi je na verigi. 

Lesi je pikast. Lesi se veseli, ko pridem iz 
šole. Z mano se igra. Lesi je juho in kosti. 
Pes je v koči. Naš pes je lep. Lesi je dober 
čuvaj. 

Blanka Lešnik, 
Ptujska gora 

JESENSKI UST PRIPO-
VEDUJE SVOJO ŽALOSTNO 
ZGODBO 

Spomladi sem zrasel na drobni 
vejici. Bil sem majhen. Postajal sem 
zmeraj večji . Bil sem lepe zelene 
barve. Ljudje so se hladili pod 
menoj. Poletni vetrič me je zibal na 
drobni vejici. Tresel sem se, ko je 
sapica zapihala. 

Ko le prišla jesen, sem postal 

f isan. Močan veter je m o č n o pihal, 
once je izgubljalo top lo to . Nekega 

dne je veter m o č n o pihnil. Paael 
sem z drevesa, ko sem bil že lepe 
rumene barve. Odneslo me je daleč 
naokrog. Prišli so ljudje z lojtrskim 
v o z o m in nas odpeljali na svoje 
domove . Ljudje so nas odnesli v 
l istnico. Drugi dan je prišla 
gospodinja s košem. Mene in druge 
uste je odnesla v hlev. Dala nas je h 
kravam in pujskom. Krave so nas 
pokakale in pujski tudi. Drugi dan je 
prišla gospodinja z vilami in nas 
odnesla na gnojišče. Jeseni so nas 
odpeljali na njivo. Pokopali so nas v 
zemljo. Iz nas je nastalo novo 
življenje. 

Milena Fideršek, 
3.b, OS Oplotnica 

22 . DECEMBER - ROJSTNI D A N 
JLA 

22 . december praznujemo kot dan 
J L A T o je spomin, W sega v najbolj 
Icrvavo zgodovino naših narodov — v 
drugo svetovno vojno. Na ta dan je 
bila pred trintridesetimi leti 
ustanovljena I. proletarska brigada v 
majhnem bosanskem mestecu Rudo. 
Vanjo ie bilo vkyučen ih 1 2 0 0 
borcev iz Srbije in Črne gore. Prvi 
komandant te brigade je bil K o č a 
Popovič. 

Kp je okupator zasedel našo 
domovino , stare jugoslovanske 
vojske ni bilo več. Toda ljudstvo ni 
klonilo, ni dopust i lo , da bi v naši 
domovini znova zagospodovali tujci. 
Dvignilo se je, ko ga je tujec vrgel ob 
tla m ga hotel pomendrati , uničit i . 
Uprlo se je z vso silo,^ ho te lo je 
pokazati , da živi, da hoče živeti. Z 
Eolimi rokami j[e priče lo pogumen 
boj. ki v človeški zgodovmi nikoli 
ne DO pozabljen. 

Napadali so dobro oboroženega 
sovražnika in m u odvzemali orožje. 
Nast^ale so skupine prvih partiza-
nov sirom p o Jugoslaviji, ki so se 
vedno bolj širile in množi le . V 
partizanske vrste J e vstopalo vedno 
več novih novih članov. V t e m boiu 
so sodelovale tudi žene, starci in 
otroci - prav vsi, ki so čutili vel iko 
ljubezen d o rodne zemlje. Borili so 
se, čeprav ne z orožjem v rokah. Za 
borce so zbirali obleko,, hrano in 
zdravila, otroci so bili kurirji. 
Pomagali so vsak po svoiih m o č e n , 
da bi dosegli boljše in lepše čase. 
Vendar pa so biu med njimi tudi 
taki, ki so zatajili svojo domovino , 
svoje ljudstvo in s tem samega sebe. 
To so bili hlapci fašizma in nacizma, 
ki so povzročali strašno gorje 
svojemu ljudstvu. 

Fašisti so se strahotno maščevali . 
Kakor podivjana drhal so privreli v 
vasi in jih požigaU. Neusmiljeno s o 
streljali talce, ubijali so nedložne 
ljudi, ce lo starce, žene in otroke. 
Izseljevali so zavedne ljudi, t i soče 
jih je umiralo v koncentracijskih 
taboriščih, kjer so jih neč loveško 
mučil i . Žive mrliče so zapirali v 
plinske celice, kjer jih je čakala 
strahotna smrt ali pa so padali 
zavedni m o ^ e in fantje, padali so v 
prerane grooove in niso dočakali 
svobode — niso užili sadov teh 
krvavih bojev. Toda ljudstvo je še 
boli uporno dvigalo glave, še bolj se 
je b o n l o in si med seboj pomagalo. 

Prvi proletarski brigadi so sledile 
druge in so postale glavnina 
jugoslovanske armade. Ta bi ob 
morebitnem napadu skupno z 
ljudstvom branila našo svobodo , naš 
mir in neodvisnost . 

Milošič Marija, 8.b, 
OŠ Cirkulane 

ŽABA NA CESTI 
Sla sem v trgovino in na sredi ceste 

sem zagledala žabo. Bila sem čisto 
blizu nje. Zelo sem se prestrašila in 
zbežala. Don)ov sem prišla vsa za-
sopla. Mama me je vprašala, kaj se 
mi je zgodUo. Rekla sem ji, da sem 
videla žabo. Mama se mi je smejala. 

Ida Avguštin, 
OS Ptujska gora 

MLADIM DOPISNIKOM: 

Darinki Pislak in Kristini Gajzer iz Majšperka, Danici Petrovič 
iz Ciriculan, Barbari Šoštarič iz Ptuja in mnogim drugim: vaši lepi 
sestavki bi bili objavljeni v Naših pismih, pa so predolgi. Nekateri 
izmed njih bi skor^ napolnili celo stran Naših pisem, to pa ne bi 
bilo pravično do drugih dopisnikov, ki bi tudi radi ob jav i svoja 
pisma. 

Dragi mladi sodelavci, pišite nam kratko in jedrnato, ker bomo 
lahko le tako objavili čim več vaših pisem. 

Uredništvo. 







OVEN (21. 3 . -20 . 4): Sami 
poskrbite, da vas bodo vsi veseli in 
ponosni. Napaka iz prejšnjega 
tedna bo kmalu odrinjena v 
pozabo. Ustvarjalnost, ki se je 
dolgo nabirala, sed£y samo leti od 
vas. Uspete zvečer. 

BIK (21. 4 . - 2 0 . 5 . ) : Povsod pa 
res ni treba biti mamica zraven. 
Napačno si domiš^ate, da vse 
živjenje nekdo hodi za vami in 
Vam stregel! Storite kq sami, s^ 
ni tako težko. Neumnosti vam že 
gredo po glavi. 

DVOJČKA (21. 5 . - 2 2 . 6.): 
Cesar se boste odsled^ lotili, vam 
bo šlo gladko od rok. Zanimivo bo 
v soboto. Srčece se je umirilo v 
mirnem pristanu zato ne bo-več 
glasnega razbijanja ob pričakova-
nju. 

RAK (23. 6 . -22 . 7.): Mislim, 
kako bi ušli kazni, bo naredil 
koner znak od zgorq. Najprej vam 
bodo grozili, a se ne boste dali, 
potem začnete razmišljati. Nespo-
sobnih se kmalu znebite, strahu pa 
še nekaj ostane. 

LEV (23. 7 . -22 . 8.): Ne 
petelinte se tako! Premislite in 
malce spustite svoj grebenček. 
Domišljavi ste, ker si mislite, da 
vam ^udje zavkiigo. Pravzaprav 
imate prav, samo zavist nne 
zadeva t i s t^a , kar vi mislite! 

DEVICA (23. 8 . - 2 2 . 9.): 
Nekdo se bo. striigal z vami, drugi 
pa še delajo probleme, t u d i tem 
bo kmalu jasno, da lahko vse 
izpe^ete, kot sami hočete. Široko 
gledanje na neko gubko zadevi-
co . . . 

TEHTNICA (23. 9.-22.10.) : 
Pričakovanje ne bo zaman. 
Dobrovojnost bo oštala neokrnje-
na do n ^ e ^ e . Na izletu bo kr^ši 
jezi sledila sprava, ki jo boste 
proslavili v dvoje in na samem. 
Vreme zagode. 

ŠKORPIJON (23. 10 . -22 . 11.): 
Načrtovano delo za ta teden ni 
preveč prijetno, vendar morate 
naloge zanesjivo opraviti Kar se 
mora, ni težko. Neprfletnosti 
pozneje lahko poplaknete s 
prgetnejšimi do l žnos tmi . . . 

STRELEC (23. 11.-20. 12.): Z 
delom pridobite nekaj simpatij, ki 
vam še ne bodo stopfle v 
glavo. Vaša vztr^nost vam 
pomaga najti pot tudi iz 
zapletenejših zadev. Zdravnik bo 
pomagal, da bo v ljubezni vse v 
redu. 

KOZOROG (21. 12 . -20. 1.): 
Nekdo vam bo nekq povedal 
mnogo lepše, kot nekdo pred tem, 
zato boste v dilemi: prvo ali lepše. 
Vašo nasmejanost pa z vesel) em 
gleda še nekdo tretji, ki vas bo 
obiskal ob mrki uri. 

VODNAR (21. 1 . -20 . 2.): 
Otresanje zbadljivk se obrne v 
vašo škodo. Nekdo vam bo 
privoščil pokoro, ki jo boste k^ub 
vsemu morali prestati. S pogledom 
boste preprečui namere sosedov in 
padli v objem. 

RIBI (20.2.-20. 3.): Vsako 
nalogo morate k^ub lenosti, ki vas 
je z ^ e l a d^ati , na zadnje le 
opra^ti . Zavlačevanje Vas ne reši 
obveznosti. Prgetnosti si pustite 
za konec tedna, preživite'pa jih v 
najdrai^em krogu. 

RODILE SO: Majda Uranič, 
Hrastovec 138 - dečka; Marta 
Maučič^ Zakl 41 - dečka; Terezija 
Bobnanč, Opekarniška 25, Ormož 
- Rudija; Milka Amuš, Sp. H^dina, 
Praprotnikova 18 - Silvijo; Marta 
RAjh, Lahonci 31 - deklico; Majda 
Lesjak, Gornji Ključarovci 14 -
Valerijo; Majda čamič, Nova vas 11 
- Štefana; Lizika Plajnšek, Kočice 
51 - dečka; Albina Raičevič, 
Goričak 1 - Nikola; Marija Kolarič, 
Spuhlja 38 - deklico; Alojzija 
Petek, Moškanici 63 - deklico; 
Marija Kovše, Stuki 30 - Mojco; 
Milica Medved, Ob železnici 14 -
Barbaro; Anica Žnidarič, Gomilša-
kova 2 - deklico; Anica Megla, 
Tomaž 2 - Boruta; Cirila Bohinc, 
Ivanjkovci 50 — Simono; Justina 
Amuš, Sestrže 68 - dečka; Kristina 
Sirec, Gruškovje 3 - Barbaro; 
Ivanka Ljubeč, Langusova 13 -
Viktorijo; Marta HanzeUč, Podgorci 
61 Valerijo; Marija Babic, 
Loperšice 7 - Franca; Vesna Vujič, 
Kolodvorska 10 - Mladena; Anka 
Markoč, Partizanska 3 - Renato; 
Ivanka Starčič, Mezgovci 29 -
Boštjana; Katarma Plohi, Habemik 
23 - deklico; Rozaija Kline, 

Lancova vas 67 - deklico; Anica 
Hrea, Sturmovd 17 - dečka. 

POROKE: Franc Mohorič, Mari-
borska 15 in M^da Kukovec, 
Peršonova 49, Miroslav Anžei, 
Hrvatski trg 5 in Danica Širovnik, 
Trg svobooe 4; foanko Kostevšek, 
Apače 108 in Štefanija Šentak, 
Stogovd, 40; Miroslav Zupanič, 
Gerečja vas 7 2 / a in Jožefa Svenšek, 
Gerečja vas 42; Edvard Gajšek, Na 
postajo 5 in Štefanija Svenšek, Na 
postajo 5; Milan Kirbiš, Tmiče 32 in 
Angela Turk, Kungota 148; Josip 
Gregurec, Korenjak 20 in Štefanija 
Vesenjak, Korenjak 20. 

UMRLI SO: Dragica Šnajder, 
Našit jna ul. 67 /b , Maribor, roj. 
1919, umrla 27. nov. 1975; Terezija 
Košar, Zg. Hajdina 4, roj. 1894, 
umrla 2. decembra 1975; Ana Lašič, 
Godeninci 9, roj. 1898, umrla 2. 
decembra 1975; Neža Jordan, 
Ptujska gora 109, roj. 1896, umrla 
4. decembra 1975. Neža Breznik, 
Biš 63, roj. 1913, umrla 4. 
decembra 1975; Marija Mar, 
Bratislava 28, roj. 1919, umrla 5. 
decembra 1975. 
RozaHja Dobrijevič, Kvedrova 1, 
roj. 1932, umrla 8. decembra 1975. 

KIRURŠKA SPECIA-
LISTIČNA AMBULANTA 
BOLNIŠNICE PTUJ obve-
šča prebivalce, da posluje 
ambulanta odslej naprej vsic 
dan razen sobote, od 9. do 
13. ure. Nujne primere bodo 
sprejemali tudi izven tega 
časa. 

ODMEV NA OSLIČKA 
VREMENJAKA 

Ker zmotno lahko je napovedovanje 
— vreme se težko v naprej ugodi — 
zaman je le Zinidno kljubovanje, 
bo bolje, če osla na miru pousti! 
Oslička res raje naj v štalci pusti 
vremenarja naš'ga naj več ne jezi; 
ker vreme nam dobro on napoveduje, 
mnenjem različnim ne nasprotuje. 
Prosili bi Zinko, 
da zlobni jeziček 
obrnila bi raje 
v otroški kotiček! 
Z navdušenjem deca 
bi brati začeli, 
z Zinko bi složno 
o zimi zapeli? 

Vremenarica 

vreme 
DO NEDELJE, 21. DECEMBRA 
1975. 

Prvi krajec je bil včeraj, 10. 
decembra ob 15.39. Polna luna bo 
v četrtek, 18. decembra ob 15.39. 

NAPOVED: Za nekaj dni se bo 
ohladilo zaradi severnih vetrov. 
Ob koncu tedna bo to poobla-
Čitve, bo topleje in spremenljivo 
vreme. Sneg se bo obdržal nad 
500 m nadmorske višine. V 
nižinah je zelo verjetno zmrznjen 
dež in poledica, to le en sam dan. 

Alojz Cestnik 

TEDNIK 
Izdaja časopisni zavod Ptujski tednik, 
62250 Ptuj, Vošnjakova 5, p. p. 99. -
Urejuje uredniški odbor, odgovorni urednll< 
je Anton Baunnan. Izhaja o'b četrtkih. 
Telefon uredništva in uprave (062) 77-079. 
Celoletna naročnina z n a ^ 80 dinarjev, 
za tujino 160 dinarjev. — Žiro račun SDK 
Ptuj 52400-603-30458. tiska Mariborski tisk. 


